
Začnem tým, čo nikomu z nás neuniklo a z čoho sme už 
všetci poriadne unavení a otrávení – a to nešťastnou pan-
démiou COVID-19, ktorá značne ovplyvnila kultúrne akcie 
počas druhej polovice roka. 

Po tom, čo sme v auguste privítali rekordne najviac ma-
lých občanov do obce, stihli sme zorganizovať už len tradič-
ný hodový zápas Starí – Mladí a následne nás druhá vlna 
pandémie donútila k rušeniu alebo využívaniu netradičných 
foriem akcií. V októbri sme si už nemohli dovoliť organizovať 
stretnutie dôchodcov z obavy o ich zdravie, no aj napriek 
tomu sme nezabudli na jubilantov. Bezkontaktne sme im roz-
niesli aspoň darčeky, aby vedeli, že sme na nich nezabudli. 
V novembri sme si na našich najbližších, aj tých, čo nás 
v priebehu posledného roka opustili, museli zaspomínať už 
len v pohodlí domova, nakoľko nebolo možné sa stretávať 
a navštevovať cintoríny. Z tohto dôvodu sme neorganizova-
li ekumenickú pamiatku. Našťastie vďaka aktívnej kultúrnej 

Nebo a na ňom samé hviezdičky,

z oblohy prilieta anjel maličký.

Na malom obláčiku prináša Vám prianie,

praje Vám lásku, zdravie a šťastie.

Nech všetko, o čom sa Vám kedy snívalo,

počas roka 2021 sa zázračne splnilo.

Všetkým občanom želajú 
starosta obce, 
pracovníci obecného úradu 
a poslanci obecného zastupiteľstva..

Vážení občania!
Rok 2020 je už minulosť a určite každý z nás v pohodlí domova bilancoval, čo stihol v priebehu roka zrealizovať 

a do čoho sa pustí v najbližšom čase. Takéto bilancovanie z pohľadu obce chcem čitateľom priblížiť aj z pozície 
starostu a ozrejmiť rozhodnutia a plány, o ktorých diskutujeme s poslancami obecného zastupiteľstva a členmi 
jednotlivých komisií. 

komisii sa nám podarilo do obce vybaviť aspoň Mikuláša, 
ktorý tento rok musel improvizovať a požičal si obecný trak-
torík, ktorým rozniesol balíčky deťom do jedenásť rokov 
priamo k bránkam ich domácností. Odmenou za to mu bola 
nekonečná detská radosť, no neraz aj rešpekt v detských 
očiach z pohľadu na čertov, ktorí ho sprevádzali. Pandémia 
COVID-19 nám neumožnila zrealizovať zájazd na vinobra-
nie, vianočný hokejový turnaj a dokonca sme už v septembri 
vedeli, že spoločenský ples v januári budúceho roka nebu-
deme môcť organizovať. Už si ani nepamätám, kedy sme si 
museli odpustiť plesovú sezónu v obci. To by už zrejme aj 
pamätníci museli loviť hlboko vo svojich spomienkach. 

Nuž, zostáva nám len v kútiku duše veriť, že nedávno vy-
vinutá vakcína pomôže zmierniť pandémiu a v čo najkratšom 
čase vráti život všetkých nás do starých dobrých koľají. V tej-
to súvislosti chcem poďakovať všetkým občanom, čo sa vo 
svojom vlastnom záujme zúčastnili testovania na COVID-19, 

PRÍHOVOR STAROSTU
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ktoré sa uskutočnilo v dvoch termínoch začiatkom novem-
bra, za ich postoj a zodpovednosť nielen k svojmu zdraviu, 
ale aj zdraviu ostatných spoluobčanov. V prvom kole sme 
v obci nezaznamenali žiadneho pozitívneho občana. V dru-
hom kole sme mali v obci dva prípady a dva boli z iných 
miest. Od tej doby sme evidovali zopár prípadov, no našťas-
tie vďaka zodpovednosti všetkých sa ochorenie výraznejšie 
v obci nešíri a dovolím si tvrdiť, že máme podstatne menej 
prípadov ako okolité obce. 

A tak ako pandémia obmedzovala kultúrny život v obci, 
pre vedenie obce vytvárala presne opačný efekt. Nielenže 
sme zabezpečovali bežný chod, no neustále monitorovanie 
pandemickej situácie nás nútilo dennodenne sa prispôsobo-
vať situácii. Jeden deň sme plánovali a organizovali, no dru-
hý deň sme už improvizovali a na tretí deň sme mnohokrát 
všetko menili alebo až rušili. Čo je pochopiteľné, veď zdravie 
ľudí je na prvom mieste. 

V tomto duchu sa niesli aj zasadnutia obecného zastupi-
teľstva. V prvej polovici roka schválili prenájom nebytových 
priestorov budovy so súpisným číslom 269 záujemcovi, 
ktorý pre nepriaznivú situáciu ohľadne organizovania spo-
ločenských podujatí nepodpísal nájomnú zmluvu. V auguste 
obecné zastupiteľstvo opätovne zverejnilo zámer prenájmu 
daných priestorov, ktoré sme mali záujem prenajať záujem-
covi, ktorý by v daných priestoroch predovšetkým otvoril 
predajňu potravín, nakoľko už takmer pol roka je obec bez 
nej. Spotrebné družstvo COOP Jednota, región Trenčín, 
ukončilo svoju činnosť a predajňu prenajala Spotrebnému 
družstvu COOP Jednota, región Čadca, ktoré svojou straté-
giou a predovšetkým personálnou politikou nedokázalo do 
dnešného dňa nájsť pracovníčky do predajne v našej obci. 
V októbri záujemca o obecné priestory budovy bývalej spori-
teľne, Martin Marček, podpísal nájomnú zmluvu so zámerom 
využiť priestory na vytvorenie predajne potravín. Jeho oba-
vy z preinvestovania finančných prostriedkov na prerábku 
obecnej budovy a následného otvorenia konkurenčnej pre-
dajne potravín COOP Jednota ho pribrzdili v jeho aktivitách. 
Otvorene povedal, že sa obáva straty financií, ktoré by dal 
do prerábky priestorov a po otvorení predajne COOP Jedno-
ty by im nedokázal konkurovať a musel by predajňu opäť za-
tvoriť, tak ako sa to v minulosti už stalo s predajňou potravín 
v priestoroch pána Šlajsa. Informoval nás, že po podpísaní 
nájomnej zmluvy s obcou začal súbežne rokovať aj s COOP 
Jednotou Trenčín o prenájme ich priestorov s cieľom prevádz-
kovania ich predajne. Túto informáciu máme potvrdenú aj 
druhou stranou, keďže manažment COOP Jednoty Čadca v te-
lefonickom rozhovore priznal, že nateraz stále nevie nájsť 
pracovné sily do našej prevádzky a dokonca zvažuje pre-
pustenie týchto priestorov inému podnikateľovi. Nuž verme, 
že v dohľadnom čase sa podarí vyriešiť táto patová situá-
cia a budeme môcť využívať služby predajne potravín bez 
ohľadu, kto ju bude prevádzkovať. Naďalej z mojej pozície 
budem iniciovať obe strany k jedinému cieľu, a to otvoreniu 
predajne potravín v obci. 

Nedá mi nepoznamenať fakt, že obecné zastupiteľstvo 
taktiež bralo do úvahy aj záujem Jednoty dôchodcov Ada-
movské Kochanovce o zriadenie si klubu dôchodcov v da-
nej budove. Dokonca na viacerých stretnutia diskutovali 
o tejto téme, nakoľko brali do úvahy aj predloženú anketu 
dôchodcov, ktorú by sme pri predložených otázkach taktiež 
všetci podporili. No pri rozhodovaní sa brali do úvahy aj iné 
aspekty, ako len mať alebo nemať klub, ale aj spoločenský 
dopad, ekonomický dopad a efektivitu zámeru. Veľakrát si 
položili otázku, čo má najväčší efekt pre čo najväčšiu sku-

pinu občanov obce. Každý z poslancov sa osobne mal infor-
movať u skupiny dôchodcov vo svojom okolí, či a ako často by 
navštevovali daný klub dôchodcov. Taktiež brali na zreteľ aj 
skutočnosť, že pre dôchodcov sú kedykoľvek k dispozícii 
priestory kultúrneho domu a aj klubu kultúrneho domu. Ro-
zoberali, ako často sa už dnes dôchodcovia stretávajú v týchto 
priestoroch. Vo finále im ponúkli uvedené priestory a mož-
nosť si minimálne klub kultúrneho domu aj prispôsobiť ich 
potrebám. Ponúka sa aj možnosť zútulnenia priestorov ich 
obrazmi, resp. orámovanými spomienkami na mladosť 
a spoločenský život v obci. V tomto duchu mi napadá životná 
múdrosť: „Veď ani kapela sa nestáva kapelou po zakúpení 
hudobného náradia, ale chuťou si zahrať trebars aj na zapo-
žičanom hudobnom náradí.“

Obecné zastupiteľstvo v letných mesiacoch riešilo aj otáz-
ku zapožičania pozemku na Trebieni mikroregiónu na vý-
stavbu cykloprístrešku v súvislosti s projektom mikroregiónu. 
Takéto miesto má prepájať históriu s prítomnosťou obce pre 
okoloidúcich. Nepochybujem, že naša malebná obec by s tým 
nemala mať žiadny problém prostredníctvom informačných 
tabúľ, ktoré majú cyklistov informovať o trase. Tieto miesta 
majú za úlohu zaujať cyklistov aj históriou obce a jej pamäti-
hodnosťami. Verejné priestranstvo na Trebieni vo vlastníctve 
obce by v tejto súvislosti malo prejsť revitalizáciou a úpravou. 
V tejto chvíli už treba len posúriť ministerských úradníkov, 
aby nám čo najskôr zaslali podpísanú zmluvu o poskytnutí 
finančných prostriedkov. 

V rámci investičných akcií sme v druhej polovici roka do-
končili výstavbu splaškovej kanalizácie a miestnej komuni-
kácie na Dužavine, na ktorú sa mnohí z vás boli už aj osob-
ne pozrieť. Miestnu komunikáciu sme v najužšom mieste 
rozšírili s tým, že vodiči nemajú problém sa bezpečne stret-
núť, resp. obísť. Michal Masár k novostavbe svojho domu 
pomohol zrealizovať cca 55 metrov vodovodu. O náročnosti 
stavby hovorili terénne výškové sklony danej lokality. 

Do budúceho obdobia sme si dali za cieľ zrealizovať vý-
stavbu garáže a šatní pre našich dobrovoľných hasičov, na 
čo nám v minulosti bola poskytnutá dotácia takmer 30 tis. 
eur. No daná prestavba si vyžiada ešte minimálne dvojnáso-
bok obecných prostriedkov, nakoľko tento zámer si vyžiada 
komplexnú rekonštrukciu elektroinštalácií vzduchotechniky 
a kúrenia v celej budove materskej školy. Naším cieľom bude 
samozrejme aj zvýšenie efektivity vykurovania, nakoľko 
súčasné kúrenie už nevyhnutne potrebuje rekonštrukciu. 
Veď pred tridsiatimi rokmi boli odlišné energetické potreby, 
ako sú dnes.  

Druhým investičným projektom by mala byť výstavba 
chodníka spolu s verejným osvetlením od obecného úradu 
smerom na Melčice-Lieskové. Evidujeme neustále sa zvy-
šujúcu dopravu na ceste III. triedy a tým potrebu zvýšenia 
bezpečnosti pre naše deti chodiace mnohokrát pešo do 
základnej školy v Melčiciach-Lieskovom. Naším cieľom bude 
minimálne začať s týmto projektom v budúcom roku. 

Na záver mi nedá opomenúť výstavbu optickej siete spo-
ločnosťou Optistream SK, s.r.o. Samotná realizácia výstavby 
z pohľadu žiadateľa, spoločnosti Optistream SK, s.r.o., na-
brala výrazné oneskorenie, nakoľko stavbu začali realizovať 
s trojmesačným sklzom. Rozkopávkové povolenie na 
realizáciu výkopov v miestnej zeleni, chodníkoch a komuni-
káciach žiadateľovi skončilo v polovici novembra. Pre možnú 
nepriazeň počasia a zimnú údržbu budú môcť pokračovať 
v dokončení diela v jarných mesiacoch budúceho roka.  

                                  Ing. Michal Križan, starosta obce
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Je prirodzené, že v súvislosti so začiatkom nového roka sa 
v našej mysli vynárajú rozličné otázky: Aký bude? Čo nové 
nám prinesie? Bude lepší ako ten predchádzajúci? Radi by 
sme vedeli, čo nás čaká. Na čo sa máme pripraviť. S čím 
treba počítať. Bolo by príjemné mať pred sebou budúcnosť 
ako pekne vydláždenú cestu, na ktorej sa nemusíme obávať 
nečakaných prekážok. 

V 37. žalme čítame aj tieto slová: „Uvaľ na Hospodina svo-
ju cestu, dúfaj v Neho a On vykoná.“ Spoľahni sa na Pána 
Boha. Dovoľ Mu, aby ťa viedol správnou cestou. Čo to ale 
znamená zveriť svoju cestu Pánovi? Azda rezignovať na 
akékoľvek vlastné plánovanie a snaženie? Napríklad študent 
sa pred skúškou nebude učiť, ale spoľahne sa na to, že Pán 
Boh to za neho „vykoná“? Isteže nie. Učiť sa na skúšku je 
súčasť jeho poslania. Ale samotný proces učenia môže zve-
riť Hospodinovi. Spoľahne sa na Jeho pomoc. Prosí o Jeho 
pomoc pri správnom využití zostávajúcich dní. A potom, keď 
príde deň skúšky, je to tá najlepšia príležitosť znovu zveriť 
svoju cestu, svoje očakávania Hospodinovi. Urobil predsa 
všetko čo mohol, čo dokázal a ostatné už neovplyvní. Ale čo 
nezvládne človek, môže vykonať, zariadiť sám Boh. 

Chcem vám odovzdať jedno dôležité uistenie: Boh koná. 
Pripravuje našu budúcnosť. Prostredníctvom proroka Izaiá-
ša nám hovorí: „Ajhľa tvorím nové; už teraz to raší. Nebadá-
te to? Veru robím cestu na púšti, rieky v pustatine.“ 

Tam, kde nevidíme žiadnu budúcnosť, možnosť bezpečne 
ísť ďalej, Boh pripravuje spoľahlivú cestu. A to doslova na 

tých najmenej pravdepodobných miestach. Tomu, kto sa na 
Neho spolieha, ukazuje cestu, ktorou má ísť. Nie, že ja si 
vyberám, čo je pre mňa dobré, ale hľadám v Božom Slove 
to, čo mi ponúka Hospodin a nechám Pána, aby sám zasia-
hol a konal. Niekedy skrze moje svedomie, niekedy skrze 
slová druhých ľudí, niekedy prostredníctvom čítania kníh či 
udalostí v tomto svete. Božie oslovenie môže prichádzať 
rozmanitým spôsobom. Preto je život s Bohom stálym hľa-
daním. Boh v tomto svete pôsobí, ale sú tu aj sily, ktoré Jeho 
pôsobenie zastierajú, skresľujú či mätú. Preto potrebujeme 
hľadať a premýšľať a otvárať sa Duchu Svätému, aby sme 
Božiu vôľu pre nás neminuli. 

Pokúsme sa teda aj do nového roku vstúpiť pod vedením 
slova: „Uvaľ na Hospodina svoju cestu, dúfaj v Neho a On 
vykoná.“

 Ján Ochodnický, evanjelický a. v. farár

NovoročNý Príhovor

Sila viaNoc
V dojemnom príbehu MôJ HENRI od spisovateľky Barba-

ry Hugovej sa píše: 
Bolo to na Štedrý deň, neskoro večer. Deti konečne za-

spali. Teraz prišla chvíľa, aby si rodičia sadli a v pokoji po-
zreli stromček a jasličky. „Ach,“ povedala matka a vyskočila 
zo stoličky, „ešte sme nemali čas pozrieť poštu, ktorá nám 
prišla. Doniesli aj tento balík. Je adresovaný ešte na moje 
meno, ktoré som mala za slobodna.“ Keď balík rozbalila, na-
šla v ňom dávno zabudnutú hračku, plyšového medvedíka. 
Bol už zodratý od toľkých bozkov a hladkania. „Odkiaľ sa 
tu objavil?“ chcel vedieť otec. Manželka začala spomínať. 
„Môže byť od slečny Šarloty, ktorá bývala v našom sused-
stve. Keď som mala sedem rokov, vtedy som jej ho darovala. 
Učila ma hrať na flaute, bola to chromá, celkom chudobná 
žena.“ A skutočne, na dne balíka bol priložený lístok. „Pre 
Gesu, od Šarloty. Zomrela 1. decembra.“ A list pokračuje: 
„Moja milá Gesa, keď som bola najopustenejšia, darovala si 
mi to, čo si mala najradšej, svojho Henriho. Bolo to najcen-
nejšie, čo mi niekto daroval, lebo to udržovalo vo mne vieru 
v dobro ľudí, aj keď som často zažívala opak. Ďakujem Ti, 
Tvoja Šarlota.“

Mama si sadla a začala spomínať. „Vieš, že som bola je-
dináčik. Otec bol stále v pekárskej dielni a mama v obchode. 
Nikto nemal na mňa čas. K mojim tretím narodeninám som 
dostala tohto medvedíka. Stal sa mojím priateľom. Nahradil 
mi rodičov i súrodencov. Potom ma mama raz na Vianoce 
poslala k Šarlote. Dala mi so sebou pekne zabalené vianoč-
né pečivo. Vzala som si so sebou aj Henriho. Odovzdala 
som jej pečivo a spýtala sa, kedy začínajú u teba Vianoce?“ 
„Hneď teraz,“ povedala a pohla sa vozíčkom ku stolu, zapáli-
la sviečku a začala spievať vianočnú pieseň. „V tej dojemnej 
atmosfére som akosi spontánne položila svojho Henriho 
vedľa sviečky. To, čo som mala najradšej, som opustila, aby 

to spravilo radosť inému. Tak som si to vyhodnotila vo svojej 
detskej úprimnosti. A Šarlota vedela, čo pre mňa môj maz-
náčik Henri znamená. Preto ho celé roky opatrovala ako kus 
úprimnej lásky človeka k človeku. A dnes, po jej smrti, sa 
vracia späť ku mne. Odkiaľ som vtedy vzala silu vzdať sa 
toho najcennejšieho? Ako som vôbec cítila, že je tu človek, 
ktorému tým spravím radosť?“ A manžel odpovedal: „Z čisté-
ho a úprimného detského pohľadu na Vianoce, nezakalené-
ho ľudským egoizmom.“

Istý mysliteľ hovorí, že k slovu Vianoce by sme mohli pri-
ložiť pripodobenie k obrazu orecha. Keď chcem ochutnať 
jadro, musím odstrániť škrupinu. Škrupiny sú tvrdé prekážky 
vytvorené komerciou. Sladké jadro Vianoc je však to najú-
žasnejšie: Boh – Syn zostupuje z nekonečnej výsosti, berie 
si úbohú ľudskú podobu, aby sa nám slabým stal blízkym. 
Aj v neobvyklej situácii tohtoročných Vianoc, ktorú prežívala 
celá naša spoločnosť, čerpajme z Dieťaťa – Ježiša v jasliach, 
aby sme kvalitnejšie začali v nastávajúcom roku ďalšiu eta-
pu našich životov.

Mgr. Andrej Krupa, farár 
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Sčítanie obyvateľov v roku 2021

Z kultúrneho a športového života obce

Po desiatich rokoch sa na Slovensku opäť uskutoční sčítanie obyvateľov. Sčítanie obyvateľov, domov 
a bytov bolo schválené 18.6.2019 zákonom č. 223/2019. Uskutoční sa prostredníctvom elektronického 
systému.

Pre účely sčítania obyvateľov sa rozumie obyvateľ – štátny občan Slovenskej republiky s trvalým po-
bytom alebo prechodným pobytom na území Slovenskej republiky, občan Európskej únie s obvyklým 
bydliskom na území Slovenskej republiky, štátny príslušník tretej krajiny s trvalým pobytom, prechodným 
pobytom alebo tolerovaným pobytom na území Slovenskej republiky okrem cudzinca používajúceho 
diplomatické výsady a imunity na území Slovenskej republiky podľa medzinárodného práva. 

Doba sčítania obyvateľov trvá od 15. februára 2021 do 31. marca 2021. Rozhodujúcim okamihom sčítania, na ktorý sa 
vzťahujú údaje zisťované počas doby sčítania je polnoc zo štvrtka 31. decembra 2020 na piatok 1. januára 2021.

Obyvateľ sa má prioritne sčítať sám vyplnením sčítacieho formulára pomocou počítača, tabletu, notebooku alebo mo-
bilného zariadenia. Túto povinnosť môže osoba splniť aj prostredníctvom inej blízkej osoby. V prípade, ak sa obyvateľ 
nemôže takto sčítať, môže navštíviť v prevádzkových hodinách kontaktné miesto zriadené obcou pre účely sčítania. Ak ide 
o osoby so zdravotným postihnutím, seniorov alebo iné digitálne vylúčené osoby, tieto môžu telefonicky požiadať o asisten-
ciu mobilného asistenta. Požiadavky na mobilného asistenta treba nahlásiť v čase od 15. februára do 28. februára 2021.

Obec nemôže obyvateľov sčítavať bez ich vedomia.
Občania vyplnia samostatne sčítací elektronický formulár na sčítanie obyvateľov, úplne a pravdivo, podľa stavu k rozho-

dujúcemu okamihu sčítania. 
Informácie k sčítaniu obec zverejní na webovej stránke obce, obecným rozhlasom a na úradnej tabuli obce.
Informácie k elektronickému sčítaniu obyvateľov nájdete na portáli www.scitanie.sk

Prvou kultúrnou aktivitou po uvoľnení opatrení prvej vlny 
pandémie COVID-19 bolo vo štvrtok 20. augusta uvítanie 
detí do života.

„Deti sú nádherné stvorenia. Očkami zvedavo hľadia do 
sveta a vidia v ňom všetko to, čo sa nám veľkým už stratilo...“

Našich najmladších občiankov sme vo vestibule kultúrne-
ho domu vítali za horúceho slnečného augustového popo-
ludnia. V tomto roku do plánovaného vítania v jarnom období 
zasiahla pandémia COVID-19, a tak sme v tento deň pozvali 
všetkých 14 novonarodených detí a uvítanie sme rozdelili na 
dve skupiny. O 15:00 hod. naplnilo vestibul 5 najmladších 
detičiek so svojimi rodičmi – Lukáško Bláha, Sofinka Križa-
nová, Nelka Vidová, Viktória Vaneková a Jakubko Kovacs.

Úvodnou piesňou ich privítali speváčky zo speváckej sku-
piny Vreteno. Slávnosť otvorila pani Jana Vidová slovami: 

„... veď – deti sú nádherné stvorenia a sedmoro z nich sme 
spolu s ich rodičmi pozvali medzi nás (Karinka Šikudová 
a Richard Horňák so svojimi rodičmi sa uvítania nezúčastni-
li), aby sme aj my zažili tú radosť, smiech aj mrnkanie 
a hlavne lásku, ktorá s nimi prišla...“ 

Postupne predstavila zástupkyni starostu obce všetkých 
päť prítomných detičiek aj s ich rodičmi, ktorých Ing. Mária 
Pavlíková privítala slovami – „ ... s radosťou sme sa tu stretli 
pri tejto pre nás najmilšej príležitosti. Som veľmi rada, že 
všetci ako sme tu, máme možnosť dnes osláviť takú úžasnú 
vec, ako je príchod nových človiečikov na tento svet. ... Po-
hľad na malé neviniatko, na jeho miniatúrne nôžky a rúčky 
stisne srdce a človek v prvej chvíli ani nemôže uveriť, že toto 
úžasné stvorenie je jeho potomok. ... Tak vitajte medzi nami, 
človiečikovia naši maličkí! S úprimnou radosťou vás vítam 
do našej obce ako našich nových občiankov a želám vám, 
aby sa vám na tomto svete páčilo.“

Krátkymi básničkami a pesničkou privítali najmenších 
dievčatá Deniska a Maťka Janíkové a Natálka Vidová.

Nasledoval slávnostný zápis rodičov do pamätnej knihy 
obce. Od zástupkyne starostu obce prijali prítomné mamičky 
kvietok a darčekovú poukážku pre svoje dieťa. 
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Lukáško Bláha Nelka  Vidová

Simonka Zongorová Sofinka Križanová

Timotej Švikruha Viktória Vaneková

Viktória Zajíčková

„Milí rodičia máte v náručí 
svoje deti a sprevádzajú vás 
pocity neopísateľnej radosti, 
hrdosti, očakávania, ale aj 
obavy a zodpovednosť za 
krehkého človiečika. Ja vám 
na záver našej malej slávnos-
ti prajem, aby sa pocit šťastia 
vo vašich domovoch nikdy 
nemíňal. Nech pekné a prí-
jemné prevažuje nad staros-
ťami a nepohodou. Vám, milé 
detičky, prajem tých najlepších 
a najtrpezlivejších rodičov, 
ktorí vás prevedú detstvom 
do dospelosti a naučia vás 

všetkému potrebnému pre život...“ to boli záverečné slová 
pani Vidovej, po ktorých nasledoval slávnostný prípitok na 
zdravie detí a ich rodičov.
Program uvítania pokračoval aj o 16:00 hod, keď sme vo 
vestibule kultúrneho domu vítali už skôr narodené detičky 
– Kristínku Bážovú, Elliota Masára, Viktóriu Zajíčkovú, Timo-
teja Švikruhu, Simonku Zongorovú, Miška Sedláka a Viliama 
Valentu, ktorý sa pre ochorenie uvítania nezúčastnil. 

V októbri každoročne pozývame na posedenie v kultúrnom 
dome dôchodcov obce, jubilujúcich občanov 70-, 75-, 
80-, 85-, 90-ročných a darcov krvi z radov občanov na-
šej obce. Prišla však druhá vlna pandémie a pre nariadené 
opatrenia sme stretnutie nemohli organizovať. Pozornosť – 
darček obecného úradu sme jubilantom odovzdali osobne. 
Naši jubilanti: 
70-roční:
Štefan Pavlík
Jarmila Ďurišová
Alojz Navrátil
Jarmila Mikušová
Alexander Láslop
Ing. Rudolf Kadlečík
Anna Pappová
Eva Staneková
Ľudmila Chrenková

75-roční
Emília Machaiová
Jaroslav Fabian

Ing. Emília Kontrová
Vladimír Mikuš
Ján Masaryk
Eva Krecháčová
Agáta Matejíková
80-roční
Pavel Šebán
Pavla Šikudová
85-ročný
Jozef Holásek
90-ročná
Kornélia Helešová

Všetkým občanom – dôchodcom sme poslali pozdrav pro-
stredníctvom obecného rozhlasu a pripojili sa aj deti z MŠ Lien-
kovo, ktoré pre svoje babičky a deduškov zložili básničku:

Prišla jeseň, lístie padá, s ním aj strany z kalendára.
Október je mesiac váš, teraz je ten správny čas,

za všetko vám poďakovať a zo srdca vám zaželať:
zdravie, šťastie, lásku všetku a v rodine žiadnu pletku.

Skvelý sluch a zrak orlí, dobrú pamäť, rýchle nohy.
Vážime si všetkých vás, veď čím by sme boli bez vás?

Vy ste naše korene, minulosť i prítomnosť
a my,   vaše výhonky, tvoríme budúcnosť.

Všetci spolu dobre vieme, že bez vás žiť nemôžeme.

Milí dôchodcovia, v mene obecného úradu vám všetkým pra-
jeme pevné zdravie, aby ste v týchto časoch nestrácali optimiz-
mus a prianie, aby sme sa o rok mohli spoločne stretnúť.

Život je dar, vôňa našej zeme.
Prvý puk na vŕbe, radosť, že žijeme...

Život je kvet plný letnej vône,
dieťa čo spí sladko na matkinom lone.

Život je krása vpísaná do tváre,
biely driek briezky v jesennom opare.

Život je cesta s míľnikmi radosti
často pokropená kvapkami bolesti.

Život je láska človeka k človeku
nič nemôže zničiť jej silu odvekú.
Život je teplá dlaň a láskavé slovo,

záblesk vďaky v očiach za všetko čo bolo.
Obmedzenia v kultúrnej oblasti pokračovali aj v decembri, 

kedy sme sa stretávali v sále kultúrneho domu na Mikuláš-
skej tržnici a deti netrpezlivo čakali na Mikuláša. Tentokrát 
pre obmedzenie zhromažďovania sa rozhodol Mikuláš so 
svojimi pomocníkmi stretnúť sa s deťmi pred ich domami 
a takto sme ich pozývali:
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Na svatého Mikuláša, keď sa riadne zetmelo
... po kochanovských vinohradoch voláčo sa motalo

... je to biele ako sňah... andel je to, veru tak
... a to druhé celé čierne... chvost a rožky malo

... až strach veru naháňalo.
Vedno s nimi dobrý Mikuláš vykračuje

... čo toho čertiska za chvostisko poťahuje.
Nasadne si táto trojica pri Kochanovskom úrade

a povozí sladkosti detvákom na obecnom traktore
v sobotu 5. decembra 2020 v podvečer.

Takú štreku si vybrali, v Adamovciach by oni začínali
... potom Horné políčko by navštívili a cez 
Malé Bierovce do Kochanoviec zavítali...   

Keď miestny rozhlas zahrá vianočné pesničky,
čakajte pri chalúpkach vašich – milé detičky.

Za príjemného zimného počasia sa Mikuláš s anjelom 
a dvomi čertami vydali na cestu. Pokojnejší čert sa chopil 
volantu a vydali sa za deťmi, ktoré ich už netrpezlivo čakali. 
Druhý čertisko bol veru poriadne jedovatý a niektoré deti aj 
rozplakal. Ale Mikuláš ich láskavým slovom tíšil a obdaroval 
balíčkom plným sladkých dobrôt. Kým rozdal všetky pripra-
vené balíčky deťom v celej obci, už sa poriadne zotmelo.

Za prípravu a realizáciu tejto vydarenej akcie patrí veľké 
poďakovanie členom kultúrnej komisie Jánovi Vidovi, Marti-
novi Čičovi a Jurajovi Švikruhovi a starostovi obce.

Rok 2020 bol v kultúrnej oblasti mimoriadny. V marci sa 
začala prvá vlna pandémie a obmedzenia v kultúrnej oblasti, 
športe a stretávaní sa väčšieho počtu občanov trvali až do 
konca roka. 

Anna Gagová

Február
20.2. Detský karneval – fašiangový sprievod
Marec
13.3. MDŽ – variácie v kuchyni
29.3. Vyhodnotenie najlepších čitateľov obecnej 

knižnice
Apríl
  3.4. Veľkonočný retro futbalový zápas
30.4. Stavanie mája s kultúrnym programom
Máj
  7.5. Slávnosť kladenia venca k pamätníku 

padlých II. svetovej vojny
  8.5. Turistický výlet do prírody – Ždánová
  9.5. Deň matiek
22.5. Nohejbalový turnaj o pohár starostu obce – 21. 

ročník
Jún
  5.6. Deň detí, súťaž vo varení guláša
23.6. Rozlúčka s materskou školou

Zájazd – storočnica SND a predstavenie

Plán kultúrnych a šPortových aktivít na rok 2021 
v obci adaMovSké kochanovce

Júl
  14.7. Prázdninové čítankovo v knižnici
  31.7. Hokejbalový turnaj o pohár starostu obce
August
  19.8. Prázdninové čítankovo v knižnici
21.-22.8. Výstava starých fotografií s posedením pri 

hudbe
Septembr
  18.9. Zájazd na vinobranie
  22.9. Uvítanie detí do života
Október
  2.10. Hodový futbalový zápas
22.10. Stretnutie dôchodcov a jubilantov obce
November
  1.11. Ekumencká spomienka k Pamiatke 

zosnulých
December
  5.12. Stretnutie s Mikulášom a rozsvietenie jedličky
  5.12. Predvianočná tržnica obce
27.12. Hokejový turnaj medzi obcami

Plán kultúrnych a športovýh aktivít a rozpočet na rok 2021 bol prerokovaný na zasadnutí obecného zastupiteľstva dňa 
14. 12. 2020 a schválený uznesením č. 44/2020.
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Tradícia veľkonočných a hodových futbalo-
vých zápasov sa začala v našej obci v roku 
1978. 

Ako vznikol názov CHELSEA? Vznikol podľa 
najlepšieho  renomovaného klubu v Londýne 
FC CHELSEA a takými chceli byť aj domáci 
hráči. Na podnet Jána Múdreho napísali list to-
muto slávnejšiemu menovcovi v Londýne. Ten 
im obratom poslal svoj propagačný materiál.

V roku 1985 sa začala písať aj kronika futbalu. Zápisu sa 
ujala Janka Vidová a viedla ju až do roku 2005.

Prvá strana zápisu:
Táto kronika je založená na podnet tradičných hodových 

a veľkonočných zápasov Slobodní – Ženatí, ktoré majú dlho-
ročnú tradíciu a sú poriadané skupinou švárnych slobodných 
mládencov, združených v CHELSEA Adamovské Kocha-
novce. Zápasy sa hrajú na štadióne sv. Jakuba na Trebieni 
v sobotu popoludní pred Veľkou nocou alebo hodami. Ich 
nevyhnutnou súčasťou je rozhodca Biras – alias Bača. Sú 
príležitosťou, aby sa na futbalovom poli stretli spolu so slo-
bodnými mládencami aj tí, ktorí opustili ich rady a zakotvili 
v stave manželskom. Tým, že sa zúčastňujú na týchto zápa-
soch, pomáhajú udržiavať túto peknú tradíciu. 

Športu zdar a futbalu zvlášť!
Dôležité upozornenie: zápasov Slobodní – Ženatí sa môžu 

zúčastniť iba:
- súčasní obyvatelia obce Adamovské Kochanovce
- rodáci
- priženatí s trvalým bydliskom v Adamovských Kochanov-

ciach, tí čo prišli za nevestu.
Prvý zapísaný zápas v kronike sa odohral 6. apríla a  pre 

pokoj v obci skončil remízou 2:2.
 Za slobodných nastúpili: Benko, Zaťko, Šikuda, Mikula P., 

Šebáň, Pastucha, Mizerák, Mikula M.
Ženatí nastúpili v zložení: Križan, Seneši M., Solník, Jurčo, 

Horňák, Jurica, Pavlík, Fabian.
Veselá nálada na zápasoch nechýbala a sprevádzali ju aj 

takéto mottá:
•  Slobodní si na tróne po celý rok hovejú a ženatí v papu-

čiach, finty na nich chystajú...
•  Vy slobodní mládenci, takí neoperenci – čo vy viete o do-

pingu – zvládneme vás v každom ringu – a nie iba vo fut-
bale – ten vie hrať aj dieťa malé.

•  Vy ženatí – dospelí, ale ste to dospeli: k fľaši mlieka iba, 
ale gól tu chýba.

•  Mal som tréning pri práci, teraz dám gól na pľaci. Vrchol 
bude pri pive, pokým žena nepríde.

•  Dobrý tréning s metlou máme, po nose im opäť dáme!
•  Oddýchnutí po fláme, veríme, že vyhráme.
•  Zobuďte sa spáči – slobodní aj ženáči! Futbalový budík už 

vyzváňa, nech vás lopta ponaháňa!
3. októbra 1992 sa zápas stal súčasťou osláv 660. výročia 

1. písomnej zmienky o našej obci, o to bol dôležitejší, lebo 
sa mužstvá chceli blysnúť pred hordou prizerajúcich sa divá-
kov. A snažili sa obe družstvá lebo zápas sa skončil neroz-
hodne 4:4 a prívrženci jednotlivých družstiev skandovali:

„Rodáci vám pomôžu? Ani tí nič nezmôžu! Na tie veľké 
oslavy, majte vy z nás obavy, naše bude víťazstvo, my sme 
zohraté mužstvo! 

Aj na omšu dáme, len nech zas vyhráme! Debaklov už 
bolo dosť, dnes vyhráme – vám na zlosť!“

Začiatky tradičných futbalových ZáPaSov v obci
Na zápasy sa pozývalo aj takto:
„ Dáva sa na známosť: všetkým osobám pohlavia ženské-

ho a mužského, stavu slobodného i ženatého, ktoré športu 
– zvanému futbal nadmieru holdujú a inak radi ho majú, že 
v sobotu pred Michalom, to jest, 28. septembra roku pána 
1996, okolo  druhej hodiny poobedňajšej na Trebienskom 
štadióne sv. Jakuba tradičný duel medzi sebou zohrajú: 
slobodní – ženatí, t. j. mládenci a chlapi. A podujatím týmto 
statočne započnú hodové prejedanie a prepíjanie sa v našej 
dedine. Nech im Pán Boh pomáha a dostatok gólov, slivovi-
ce a pečených kačíc dopraje!“

Nechýbali ani veľkonočné mottá:
„Veľkonočná sobota už je tu, ženáči sa tešia na odvetu. 

Mladým gólov kopnú aspoň šesť, neúspechy ich už začínajú 
škrieť.

Slobodní sa popod fúzy usmievajú, vraj víťazstvo si oni 
vziať nedajú. Po výhre vajíčko si zaslúžia a všetky devy po 
nich zatúžia!“

Dňa 8. septembra roku 2000 sa konalo zasadnutie Správ-
nej rady CHELSEA. Dôvodom tohto jednania bola stráca-
júca sa vysoká úroveň zápasov, ako i rastúca nervozita 
z prehier v dresoch ženatých. Na návrh dlhoročného hráča 
Králika alias Hrnčeka sa zápasy zmenili na súboje Starí – 
Mladí. Veková hranica mladých bola do 26 rokov, starí ju 
mali neobmedzenú.

Druhým bodom zasadnutia bolo odovzdanie funkcie hlav-
ného organizátora týchto tradičných zápasov – dlhoročného, 
obetavého, spoľahlivého, vždy ochotného a vynikajúceho 
hráča Mirka Zaťka do rúk predstaviteľa mladšej generácie, 
ktorú zastupuje Ján Vido j. r.

Veľkonočný zápas v roku 2001 sa odohral za dažďa aj 
sneženia, ale prišiel aj redaktor z Trenčianskych novín 
a zápas bol zmedializovaný. Objavil sa ďalší nový element – 
šumné roztlieskavačky, aj keď v tomto ešte zimnom počasí 
bez minisukničiek. 

Tradícia zápasov pokračuje dodnes v súbojoch starí – 
mladí aj keď hráčov postupne ubúda a niekedy je problém 
zostaviť družstvá. Od roku 2010 sa zápasy odohrávajú na 
novovybudovanom umelom trávniku na ihrisku Centra špor-
tových aktivít.

Hráči si ho pomenovali Camp Nou, čo je obrovský štadión 
v Barcelone a ostro to kontrastuje s Londýnskym štadiónom 
Chelsea, ale nová doba, nový štadión.

Zápasy plné emócií, napätia, zaujímavých situácií, pria-
teľských objatí sa udomácnili aj v tomto novom futbalovom 
chráme našej obce. 

Organizátorom sa v roku 2019 podaril husársky kúsok, 
keď ako predzápas odohrali stretnutie hráči, ktorí túto orga-
nizáciu zakladali. Akcia sa nazvala “RETRO“ a mala naozaj 
veľký úspech.

Do budúcna sa plánuje aj oživenie deťmi, ktoré by mohli 
odohrať pred hlavným zápasom ten svoj, napríklad v rozde-
lení družstiev Adamovce proti Kochanovciam, ktoré sme tu 
už párkrát v histórii približne pred tridsiatimi rokmi mali.

Začiatkom októbra v sobotu 3.10.2020 sa za sprísnených 
epidemiologických podmienok odohral tradičný Hodový fut-
balový zápas Starí – Mladí s obmedzeným počtom divákov. 
Výsledok opäť prekvapil: Starí – Mladí 8:7 (4:2), a kto to 
všetko v poslednej dobe sleduje, toho možno ani nie.

Starí sa tradične doplazili na hraciu plochu ako tulene vy-
liezajúce z mora. Mladí ich zrezka začali obháňať ako pravé 
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severské medvede a polčas bol pre nich nádejných 4:2.  
Lenže ich skúsený súper si už roky späť osvojil rybársku 
taktiku “popustíš-pritiahneš“ a nikdy ich nepustil ďaleko od 
seba. 

V samom závere nielenže vyrovnali, ale strelili aj víťazný 

gól, čo sa juniorom v poslednej dobe prihodilo už viackrát. 
Výborný debut v ich drese zažil Jurko Pavlík ml. Súperovu 
sieť napol až 3-krát. Dúfame, že to jeho otec tu číta a vie, čo 
má priniesť do publika na jarný Veľkonočný duel.

Anna Gagová, Ján Vido

Futbalové mužstvo v roku 1985

Vo februári sme navštívili našu vzácnu jubilantku, dnes 
už bohužiaľ nebohú, aničku Pavlíkovú, ktorá sa 7. 2. 2020 
dožila vzácnych 90-tych narodenín. Porozprávala nám veľa 
príhod zo svojho života. So záujmom sme počúvali, ako sa 
mladučká vydávala, ako stavali s manželom dom, vychová-
vala svoje tri detičky, ako prebehol front druhej svetovej voj-
ny v našej obci, ako rada varila a vypekala po svadbách, ako 
sa varenie stalo jej celoživotným povolaním. Dozvedeli sme 
sa, že mala rada kvety, záhradu, že si vedeli s manželom do-
pestovať zeleninu, dochovať domáce zvieratká a aj ovocný 
sad nechýbal v ich záhrade. Prehrabávali sme sa v škatuli so sta-
rými fotkami a ku každej sme si vypočuli malý príbeh. Živo sa 
vracala  v spomienkach k prežitým rokom a s nostalgiou 
k svojmu jubileu poznamenala, že hlava si všetko pamätá, 
ale telo neposlúcha. Pani Pavlíková patrila k zakladajúcim 
členom našej organizácie a celých 20 rokov patrila k aktív-
nym členom. Česť jej pamiatke!

V marci  niektorí členovia prijali pozvánku na milú  oslavu 
MDŽ, ktorú organizovala obec v kultúrnom dome. Nechýbali 
kulinárske špecialitky kuchára Petra Žišku i kvietok od sta-
rostu s gratuláciou k sviatku žien.

 V rámci projektu Čítankova sme v marci čítali deťom v ma-
terskej škole pred poobedným spaním rozprávku od A. 
Perkowskej Snehuľka a Ruženka. Rozprávku čítala Elenka 
Švikruhová.  

Dňa 27. apríla sa niektorí členovia výboru zúčastnili za-
sadnutia obecného zastupiteľstva, kde sa prerokovával aj 
prenájom nebytových priestorov vo vlastníctve obce – bu-
dova bývalého baru. O tieto priestory sme sa uchádzali i my 
seniori, kde sme navrhovali obci, aby nám tam zriadila senior-
ský klub. K tomu nás poslanci ešte na sklonku vlaňajšieho 
roku vyzvali, aby sme si spravili prieskum, či je medzi členmi 
záujem o zriadenie takéhoto klubu. No bohužiaľ, ani klad-
ná odozva našich členov i podpora iných obyvateľov obce, 
ako aj mnohoraké námety využitia daných priestorov  našich 
poslancov nepresvedčili a priestory schválili na komerčný 
prenájom pre podnikateľov. Bolo nám odporučené, aby sme 
niektoré z navrhovaných námetov zrealizovali v priestoroch 
kultúrneho domu a že na nás myslia a máme si zabezpečiť 
financovanie, aby sme boli sebestační v platení nájmu obci 
a  energetických nákladov za priestory, ktoré požadujeme od 
obce bezodplatne. Čo k tomu dodať? To ponechám na vlast-
nú úvahu čitateľov Zvestí. Na tomto zasadnutí nás aspoň 
potešilo, že sme presvedčili poslancov o organizovaní piet-
neho aktu kladenia venca k pomníku padlých pri príležitosti 
ukončenia 2. svetovej vojny. Akciu obec nakoniec neuskutoč-
nila vzhľadom na pandemickú situáciu na celom Slovensku. 

Z plánovanej aktivity veľkonočnej výzdoby priestorov pred 
obecným úradom, z dôvodu karantény, zostala iba aktivitka 
malého aranžmá s kraslicami pri Adamovskom  moste. V júli 
sa nám vydaril batôžkový piknik v parku pri Domove detí. 
Posedenie v letných horúčavách v tieni stromov uvítalo 23 
členov, pozvanie prijal starosta Ing. Michal Križan a posla-
nec Juraj Švikruha s rodinou. S misou vlastnoručne napeče-
ných koláčikov prišli aj deti z domova i ďalší hostia. Ďakuje-
me vedeniu Centra pre deti a rodiny Trenčín za pripravenie 
priestorov parku a nadviazanie spolupráce.

čo je nové u Seniorov?
Rok 2020 v našej Základnej organizácii Jednoty dôchodcov v Adamovských Kochanovciach prebehol veľmi netradične. 

Súčasný pandemický stav na Slovensku sa odrazil aj na aktivitách, ktoré sme si s veľkým elánom na začiatku roka plánovali, 
no ani neschválili na výročnej schôdzi, lebo z dôvodu corona-karantény sa schôdza a ani ďalšie spoločné stretnutia členov 
nekonali. Členovia výboru sa snažili aspoň zrealizovať drobné aktivity a presadzovať záujmy seniorov na pôde obecného 
zastupiteľstva.

Hodový futbal 2020
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V júli za organizáciu členovia výboru podali námietku na 
Výzvu starostu obce č. OcÚ AK 122/2020 zverejnenú na 
úradnej tabuli. Išlo o prenájom cintorínového pozemku vo 
vlastníctve obce na komerčné účely v rámci projektu Združe-
nia obcí Bielokarpatsko-trenčianskeho mikroregiónu. Projekt 
sme podporili, ale mali sme výhradu k umiestneniu oddycho-
vej zóny pre cyklistov projektu práve na pietnom pozemku 
obce, kde sú v súčasnosti tri hrobky grófskej rodiny Sizzo 
Noris, historický kamenný kríž i pozostatky hrobov starého 
neaktívneho cintorína. Dospeli sme ku kompromisu, že 
v rámci projektu daný priestor zrevitalizujú a uchovajú. 

V júli sa nám podarilo zabezpečiť exkurziu do Pamätnej 
izby Jána Čieteka Smreka v Zemianskom Lieskovom. 

Sprievodcom s bohatým výkladom spisovateľovho živo-
topisu nebol nikto iný, ako naša členka Olinka Kusendová, 
ktorá je jednou z hlavných iniciátorov založenia tohto kultúr-
neho stánku v susednej obci. Ján Smrek brázdil i chodníky 
našej obce, ako i dral lavice ev. ľudovej školy, a preto si ho 
právom trochu privlastňujeme aj my. Exkurzie sa zúčastnilo 
13 členov a dcéra a 3 vnuci Milky Mikušovej. Všetci Olinke 
ďakujeme za nadšený a obohacujúci výklad.

 Október – Mesiac úcty k starším a našich 32 jubilantov 
sme si pripomenuli tiež netradične. Listom sa nám priho-
vorila naša predsedníčka Ing. Milka Kontrová, v ktorom 
stručne zhrnula celoročné aktivity, poďakovala členom za 
pomoc a popriala najmä veľa zdravia s nádejou, že sa čos-
koro stretneme. Jubilantov sme potešili Gratulačným listom, 
ktorý už tradične pripravila Elenka Švikruhová. Všetkých 
členov  sme pozdravili symbolickým tombolovým darčekom 
a nákupnou poukážkou v hodnote 5 € a u jubilantov v hod-
note 8 € v nákupnom stredisku COOP Jednoty v Melčiciach-
Lieskovom. A toto všetko členovia výboru, z úcty k šedinám, 
poroznášali osobne našim členom. Touto cestou ďakujeme 
riaditeľke a učiteľkám miestnej MŠ Lienkovo, ktoré nám za-
bezpečili mnoho darčekov do tomboly v rámci našej dobrej 
spolupráce. Internetovo zručných seniorov milo potešil aj 
virtuálny pozdrav na webovej stránke obce k Mesiacu úcty 
k starším.

Pre našu organizáciu sme získali jedenásť kúpeľných 
poukazov. ôsmi naši členovia oddychovali v kúpeľoch v Nim-
nici a Bardejove. Jesenné poukazy – jeden bol zrealizovaný 
v mesiaci decembri, 2 poukazy boli vrátené.

 Ďakujeme obci za dodanie rúšok do poštovej schránky 
i Ľudke Chrenkovej, ktorá ušila 20 rúšok, ktoré sme rozdali 
osamelým seniorom v obci. Sme vďační obci i za ústretový 
krok, ktorá pre týchto seniorov ponúkla v apríli zabezpečiť 
nákup potravín do domu. K dnešnému dňu nás je 94 členov, 
počas roka dvaja zomreli, dvaja sa odhlásili a nikoho sme 
neprijali za nového člena. 

Pravdepodobne ako netradične prebehol rok, tak aj ne-
tradične skončí. Želajme si, aby sme celý tento pandemický 
chaos prežili bez vážnych zdravotných a psychických ná-
sledkov a od Nového roka vyšlo slniečko s plnou náručou 
zdravia, šťastia a človečenstva. Ďakujem v mene výboru 
všetkým členom za pomoc, ústretovosť a žičenie.

Všetkým seniorom i spoluobčanom prajeme v novom roku 
pohodu, pokoj, zdravie a vzájomné porozumenie!

Mgr. Elena Švikruhová, tajomníčka ZO JDS

Milí čitatelia Zvestí,
oboznamujeme vás s výsledkami An-

kety, ktorú sme realizovali v marci 2020 
v našej obci nielen medzi nami seni-
ormi, ale oslovili sme aj mnohých 
vás z obce. Výsledky ankety sme za-
slali elektronicky v apríli t. r. starostovi 

a všetkým poslancom Obecného zastupiteľstva v Adamov-
ských Kochanovciach, dúfajúc, že ich presvedčíme o potre-
be využitia budovy č. 269 (bývalý bar) pre bezodplatné zria-
denie seniorského klubu v ňom a taktiež i pre aktivity iných 
skupín obyvateľstva obce. 

Bohužiaľ, nestalo sa! Po pol roku je budova  k dnešnému 
dňu prenajatá podnikateľovi na komerčné účely (vraj 

vyhodnotenie ankety Zo jdS adaMovSké kochanovce
zriadenie obchodu potravín), no ako pozorujem, stále chátra 
a je prázdna. Čo dodať? Spravte si úsudok vy, čitatelia Zvestí.
    touto cestou ďakujeme všetkým  účastníkom ankety 
za názory, podnetné návrhy na činnosť v  klube a vyu-
žitia budovy pre občanov našej obce a záujem o veci 
verejné. teší nás a zaväzuje podpora našich členov i ve-
rejnosti, ktorej sme sa takto zviditeľnili. touto cestou 
sme neoficiálne nadviazali spoluprácu a tešíme sa vašej 
priazni. 
téma ankety: 
Zriadenie Seniorského klubu v budove č. 269 – v budove 
bývalého baru

Poznámka: Anketa bola anonymná
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členovia Zo jdS adamovské kochanovce
Počet členov ZO JDS k 1. 2. 2020 98
Počet rozdaných anketových lístkov 98
Počet vrátených anketových lístkov 55 = 56 %
Z toho podporujú zriadenie se-
niorského klubu v budove bývalého 
úverného družstva

53  = 96,3 %

Nepodporujú zriadenie seniorského 
klubu v budove bývalého úverného 
družstva 

2 = 0,03 %

ostatní občania obce
51 vrátených anketových lístkov 
zo 102 rozdaných

súhlasia nesú-
hlasia

Seniori – nečlenovia ZO JDS 15 0
Rodič na materskej dovolenke 8 0
Občan žijúci v obci 24 1
Iní 4 0
Spolu 50 = 98 % 1

Poznámka: vracanie anketových lístkov spadalo už do 
koronavírusovej karantény, čo možno aj ovplyvnilo počet 
vrátených anketových lístkov.

Podnetné návrhy občanov na činnoSť 
v SeniorSkoM klube, využitia budovy 

a iné náZory naPíSané v anketových líStkoch: 
► stretnutie žien rôzneho vekového rozhrania s rôznymi 

záujmami, odovzdávanie skúseností druhým ženám-
dievčatám, napr. ručné práce paličkovanie, vyšívanie, 
štrikovanie, výmena skúseností v oblasti liečivých rastlín, 
varení, výchove malých detí...,

► je to krásny projekt, dúfam, že sa ho podarí zrealizovať,
► som za, aby sa miestnosť zariadila ako slovenská izba 

s rôznym poľnohospodárskym náradím z minulosti, ktoré 
sa ešte v dedine nájdu,

► spestriť si sedenia spevom ľudových piesní, za sprievo-
du hudobného nástroja, ľudové zvyky – prútikovanie – 
košíky, čítanie pre vnúčikov,

► to, čo tu napíšem, tu nepatrí – urobiť nový plot na ada-
movskom cintoríne, dva chodníky, ktoré nechýbajú na 
okolitých cintorínoch,

► denný stacionár pre dôchodcov, pamätná izba,
► prednášková činnosť, bolo by dobré, keby sa tu zriadila 

cukráreň pre mamičky s deťmi,
► krúžky, premietanie, spoločenské hry, besedy, zasadnu-

tia výboru ZO JDS, výstavky, čítankovo pre deti, stretnu-
tia človek s človekom, 

► rôzne schôdze organizácií, malé oslavy občanov, zriadiť 
tu OcÚ,

► posedenie pri ručných prácach, na oslavu narodenín,
► môžu to využiť všetky skupiny obyvateľstva,
► v upútavke ankety je to dobre uvedené a potrebné!! Ko-

nečne sa tu niečo začína robiť pre občanov tejto obce 
– podporujem,

► besedy s ľuďmi, ktorí v niečom vynikajú,
► seniori môžu mládež učiť zručnosti v ručných prácach aj 

starým zvykom, mohlo by to slúžiť aj na posedenie rodín 

pri výročiach s využitím kateringu, 
► nech budova nechátra, keď dôchodcovia potrebujú klub,
► prejde mi čas a možno sa niečo naučím pri posedeniach, 

budova nevyužitá, bude chátrať, dôchodcovia nemajú 
miestnosť na stretávanie sa, 

► viesť rôzne kurzy, tvorivé dielne, háčkovanie, pletenie, 
výroba z papiera, viesť k tomu aj mládež, zriadenie 
počítačového kútika, možnosť seniorov naučiť sa práci 
s PC, 

► v letných mesiacoch na využitie pre deti počas prázdnin, 
doplnením počítačov sa dajú robiť činnosti i so staršími 
deťmi, nie na hranie, ale na programovanie – počítače sa 
dajú vybaviť aj zdarma,

► toto je super nápad od Jednoty dôchodcov, budovu treba 
využiť pre občanov  bezplatne, obec môže čerpať z eu-
rofondov, obnoviť preliezačky, zriadiť obecnú kaviareň + 
klubovňu (lacnejšie na vykurovanie ako kultúrny dom),

► aspoň dôchodcovia by niečo mali, keď sa starosta neza-
ujíma o dianie v obci,

► dôchodcovia do toho, nevzdávajte sa, 
► budova má veľký potencionál a pre dôchodcov seniorov 

by bola miestom, kde by trávili voľný čas a zdržiavali sa; 
budova by mohla pokojne slúžiť sčasti aj ako knižnica, 
kaviareň pre seniorov, miesto na realizáciu kurzov, súťa-
ží a rôznych menších spoločenských akcií, oslavy členov 
klubu; budova by sa dala využiť aj ako miesto spoluprá-
ce starších ľudí s deťmi, spoločné čitateľské popoludnia, 
hranie spoločenských hier; takéto akcie by boli prínosom 
pre obe skupiny – seniorov i deti,

► miesto na stretávanie pre rôzne skupiny – matky s deťmi, 
mladí, spevokol, seniori, aby sa rozvinula aj sociálna ob-
lasť v obci; obec v tomto smere nerobí absolútne nič!!!; 
rozhodne pre dobro a záujem občanov, nie na ekonomic-
ký tromf pre starostu, ktorý sociálnu oblasť zanedbáva, 
využiť treba eurofondy,

► stretávanie mamičiek s deťmi v nepriaznivom počasí, ak 
by sa nepodarilo vybudovať seniorský klub, klub mami-
čiek, tak  kaviareň, cukráreň,

► materské centrum pre mamičky na materskej dovo-
lenke,

► podpora dôchodcom!,
► je to správne rozhodnutie, treba začať, keď sa rozbehne 

klub, postupne začnú aj iné aktivity,
► s návrhom sa stotožňujem, treba budovu využiť aj na 

priblíženie histórie, rozhodne nie na krčmu,
► klub by nemal slúžiť iba seniorom, podľa dohody vyhra-

diť deň napr. pre mládež, ktorá sa nemá kde stretávať; 
organizovať im napr. krúžok šachu a ďalšie aktivity; 
stretnutia a výchova mladých hasičov, pozrite na obec 
Ivanovce; stretnutia ďalších kategórií občanov podľa ich 
záujmu; upraviť dvor pri plánovanom klube, dať tam 
lavičky, nejakú šmýkačku a podobne pre deti, aby sa 
tam mohli stretnúť starší občania a mladí rodičia s ma-
lými deťmi; týmto spôsobom sa môžu spoznávať starší 
občania našej obce; veľa sa píše o tom, ako mládež 
pomáha seniorom, treba o tom uvažovať; iniciatíva 
JDS je podnetná, týmto spôsobom sa môže rozšíriť 
obecná činnosť.

Ďakujem a teším sa na ďalšiu spoluprácu s vami. 
Mgr. Elena Švikruhová 

tajomníčka  výboru ZO JDS 
v Adamovských Kochanovciach



11 ZVESTI ADAMOVSKÝCH KOCHANOVIEC

Materská  škola  lienkovo

My v Lienkove sme tiež spomínali a hodnotili. Skôr však 
ako začneme hodnotiť desať rokov pôsobenia nielen kolek-
tívu materskej školy (MŠ), ale i celej komunity školy, vrátime 
sa 30 rokov v čase dozadu. Áno, čítate správne, 30 rokov. 
Presne pred tridsiatimi rokmi 1. septembra sa po prvýkrát 
otvorili brány novučkej MŠ pre deti, ktorú sa rozhodli vybu-
dovať svojpomocne občania obce Adamovské Kochanovce. 

„Na jeseň roku 1985 sa začala v akcii „Z“ s rozpočtovým 
nákladom 3 mil. korún stavať budova novej MŠ, pretože 
umiestnenie detí v bývalej rímsko-katolíckej škole už nevy-
hovovalo. Investorom stavby bol Miestny národný výbor 
a dodávateľmi prác občania obce. Remeselnícke práce vy-
konávali pracovníci Stavebného podniku Trenčín, Západo-
slovenských energetických závodov Trenčín, STS Galanta, 
niektoré práce MNV Chocholná Velčice a dokončovacie 
práce novozaložená Prevádzkareň MNV Adamovské Ko-
chanovce. Stavba bola odovzdaná do užívania 31.8.1990. 
Problémy pri výstavbe sa podarilo prekonať vďaka pomoci 
občanov, rodičov a spoločenských organizácií. 

(Zdroj: Adamovské Kochanovce 1332-1992.)
V tomto čase už mnoho tých, čo sa na jej budovaní po-

dieľali nie je medzi nami. Patrí im však veľké poďakova-
nie a uznanie. Dokázali obetovať svoju energiu a čas, kto-
rý mohli stráviť so svojimi rodinami a priateľmi, aby mohlo 
vzniknúť niečo, čo budú využívať všetci v celej komunite 
občanov Adamovských Kochanoviec. Dôkazom, že svoju 
prácu vykonali dobre, je skutočnosť, že už 30 rokov budova 
slúži účelu na ktorý bola určená – deťom. Stále v nej po-
čuť hlasný smiech, občas i plač našich najmenších. Od roku 
1990 ju zveľaďovali pani riaditeľka Pavla Šikudová a pani 
učiteľka Darina Kolesárová. V neskorších rokoch bola riadi-
teľkou pani Darina Benková, po nej pani Jozefína Koštialo-
vá a Eva Vengrínová. Popri nich sa tu vystriedalo niekoľko 
pani učiteliek. O ich práci by mohol bližšie napísať niekto, kto 
bol ich súčasťou. A ak som na niekoho, alebo niečo zabudla 
nebol to úmysel, ale snaha priblížiť históriu obce, na ktorú 
nesmieme zabúdať.

My s hrdosťou pokračujeme v ich diele a už desať rokov ju  
naďalej zveľaďujeme. V roku 2010, keď som do funkcie ria-
diteľky bola zvolená ja, Janka Horňáková, a novo prijatá pani 
učiteľka Ľubica Križanová, boli zamestnancami školy pani 
kuchárka Olinka Konečná, vedúca kuchyne Danka Križano-
vá a pani školníčka Ivanka Fábiková, ktoré nás prijali medzi 
seba. V roku 2017 sa z jednotriednej MŠ stala dvojtriedna 
a do nášho kolektívu pribudli dve pani učiteľky Katka Pilko-
vá a Mgr. Dianka Husárová a pani kuchárka Anka Mikulová. 
Stal sa z nás kolektív, ktorý drží pri sebe a má spoločný cieľ 
– žiť tak, aby si sa v starobe s hrdosťou pozrel na roky, ktoré 
si s ľuďmi prežil.  

A takto sme spomínali na roky prežité spolu v MŠ.
Keďže sme MŠ, veľa o našej práci hovorí kvalita výchov-

no-vzdelávacej práce. Počas nášho 10-ročného pôsobenia 
sme mali niekoľko štátnych kontrol zameraných na túto kva-
litu. Závery z inšpekčných kontrol sú bez odporúčaní, stupeň 
hodnotenia: 100% = veľmi dobrá úroveň.  MŠ nemala ziste-

né žiadne nedostatky. Stav a úroveň výchovy a vzdelávania: 
hodnotené na veľmi dobrej úrovni, oblasť riadenia: na veľmi 
dobrej úrovni, podmienky výchovy a vzdelávania: na veľmi 
dobrej úrovni. Kvalita výchovno-vzdelávacej činnosti úzko 
súvisí i s materiálnym vybavením školy. Preto snahou v pred-
chádzajúcich obdobiach bolo skvalitnenie a modernizácia 
prostredia interiéru a exteriéru. Môžem konštatovať, že naša 
MŠ  je z hľadiska vybavenosti na veľmi dobrej úrovni, čo ho-
voria i výsledky inšpekcií. Dostatok didaktického materiálu, 
pomôcok, hračiek, IKT technológií tvorí podklad pre kvalitnú 
edukáciu v našej MŠ. V priebehu 10 rokov sa nám podarilo 
zastarané didaktické vybavenie MŠ doplniť novým, spĺňajú-
cim potreby inovačných trendov vzdelávania detí predškol-
ského veku.

V roku 2017 zriaďovateľ školy Obec Adamovské Kocha-
novce zafinancovala rekonštrukciu umyvárky MŠ a z jed-
notriednej MŠ sa dispozične stala dvojtriedna. Zriaďovateľ 
zrealizoval zateplenie strechy na celej budove a zakúpil 
solárne panely na ohrev teplej vody.

Okrem priestorov v budove školy, škola využíva vo výchov-
no-vzdelávacom procese školský areál a centrum športu. Vy-
bavenosť kabinetu na šport sme rozšírili zakúpením nového 
cvičebného náradia, učebnými pomôckami a náradím, výro-
bou masážnych kobercov pedagogickými zamestnancami 
a spoluprácou s fyzioterapeutom v projekte Zdravie z Lienko-
va – Zdravá chôdza. Novovybudované počítačové centrum 
sme rozšírili v uplynulých školských rokoch o počítače pre 
deti a staré monitory sme vymenili za štyri ploché monitory, 
ktoré zabezpečila riaditeľka MŠ. Centrum je vybavené i CD 
prehrávačom so 6 kusmi slúchadiel pre deti na rozvoj reči 
a hovoriacimi bzučiakmi. Spojením dvoch centier – centra s po-
čítačmi a centra na rozvíjanie reči a gramotnosti sme získali 
kvalitný a podnetný priestor na rozvoj reči. Zabezpečením 
mechanických hračiek myš, Bee BooT a slimáka QOBO sme 
zabezpečili, aby sa stali pre deti podnetným priestorom na 
hry a učenie. Výtvarné centrum, centrum matematických 
predstáv a skladačiek, dramatické centrum, stavebnicové 
centrum, centrum varenia sme priebežne dopĺňali o nové di-
daktické pomôcky v rámci spolupráce s rodičmi a sponzormi. 
Do zborovne pre učiteľky bol sponzorsky získaný počí-
tač s monitorom, klávesnicou a myšou. Zamestnanci majú v 
zborovni i tlačiareň. Každoročne, v spolupráci so zákonnými 
zástupcami a priateľmi školy, získavame sponzorsky pre deti 
mikulášske balíčky, darčeky pod vianočný stromček, pohos-
tenie pre zákonných zástupcov na rôzne akcie realizované 
MŠ. Financie získané od rodičov a sponzorov sú veľkou 
pomocou pre školu. Pre zvýšenie predčitateľskej gramot-
nosti detí škola realizovala rôzne aktivity v knižnici – centre 
gramotnosti v škole. V spolupráci s Jednotou dôchodcov na 
Slovensku v Adamovských Kochanovciach sme v marci rea-
lizovali čítanie starkých deťom. Čo sa deťom veľmi páči, lebo 
si pre deti prinesú svoje knihy a čítajú im príbehy a rozpráv-
ky, ktoré deti nepoznajú. Navštevujeme každoročne obecnú 
knižnicu. Taktiež sa rozširuje priebežne knižničný fond pre 
pedagogický zbor. Upravil sa areál školského dvora v pred-
nej časti navezením zeminy, osadením tunela pod zeminu 

MaterSká škola SPoMína alebo lienkovo Po tridSiatich rokoch
Vianočné sviatky, sviatky pokoja, lásky a porozumenia sú už minulosťou. V našich domovoch na stoloch adventné vence odpo-
čítavali čas do Štedrého dňa. Postupne sme na nich zapaľovali jednu sviečku za druhou. Najskôr  sviečku pokoja, potom viery, 
za ňou lásky a nakoniec NÁDEJE. Nezabudli ste na začiatku adventu v nedeľu zapáliť prvú zo štyroch adventných sviečok 
na vašom venci? Ak nie, bola to už možno druhá alebo tretia zo štyroch, ktoré symbolizujú čas pred Štedrým dňom, než príde 
Ježiško. Pristihli ste sa pri tom, že ste začali v myšlienkach spomínať a hodnotiť svoj život? Nie je to nič neobvyklé.  
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a zasiatím nového trávnika a tak vznikol priestor pre pohy-
bové hry pre deti v každom ročnom období. V uplynulých 
rokoch sa podarilo zafinancovať a zrekonštruovať pieskovis-
ko v spolupráci so zákonnými zástupcami a priateľmi školy. 
Pieskovisko bolo vybetónované a osadené na ňom dosky na 
sedenie pre deti. Na pieskovisko bol namontovaný mecha-
nizmus na odkrývanie plachty, ktorá chráni pieskovisko pred 
znečistením – sponzorsky. 

Do oboch tried bol zakúpený a položený nový koberec 
zafinancovaný zriaďovateľom. Pokládku koberca v oboch 
triedach realizovala rodina riaditeľky školy. Rovnako sa nám 
podarilo v uplynulých rokoch v spolupráci s rodičmi detí MŠ, 
ako aj s dobrovoľníkmi obce zrealizovať rekonštrukciu terasy 
a vybudovať tak plochu nielen na korčuľovanie detí na ko-
lieskových korčuliach, ale sme získali i plochu na kreslenie 
kriedami, na jazdenie mladších detí na odrážadlách, ktorú 
využívame sezónne. Zakúpili sme dve detské dvojhojdačky 
do záhrady, záhradné fúriky, hrable a lopatky, bagre, traktory 
s nosnosťou 100 kg pre hry vonku a v piesku. MŠ zakúpila 
záhradné detské centrum MIDI do školskej záhrady na za-
bezpečenie dostatočného pohybu detí. Centrum môžu vyu-
žívať i mamičky s deťmi na materskej dovolenke a návštev-
níci MŠ. V uplynulom školskom roku sme získali finančné 
prostriedky na zakúpenie záhradného dreveného domčeka, 
dlažby pod domček, obrubník, plech a zvody na strechu 
domčeka (podrobné financovanie pozri tabuľka č. 1).

 V rámci projektu Technická škola bola v triede č. 2 vy-
budovaná technická dielňa z financií donátora Li Tsenga 
– veľvyslanectvo Taiwan – TAIPEI representatíve ofice 
v Bratislave v sume 1500,01 €. Boli zakúpené dva detské 
pracovné stoly, náradie do dielne, balza na rezanie a tvore-
nie pre deti, lupienkové pílky, očkové kľúče, vidlicové kľúče, 
skrutkovače, matice a skrutky, brúsny papier, odborná litera-
túra a ďalšie pomôcky pre deti. V školskej záhrade bola osa-
dená a zrekonštruovaná autobusová zastávka pre potreby 
technickej dielne, v ktorej deti získavajú a osvojujú si rôzne 
zručnosti a rozvíjajú si jemnú motoriku rúk. V roku 2019 sa 
zriadila druhá technická trieda plne vybavená náradím.

V roku 2020 získala škola z projektu Gesto pre mesto – 
Raiffeisen banky 1.000 € na zveľadenie prírodného a sociálne-
ho prostredia. Projekt „Spolu sa nám žije lepšie“ bude reali-
zovaný v tomto školskom roku. Zámer projektu je vybudovať 
miesto na stretanie sa staršej generácie s mladšou a tak 
odovzdávať dedičstvo tradičných remesiel deťom. Už v tom-
to roku sme mali naplánované akcie so staršou generáciou 
v obci, ktorá sa tak ako aj mnoho iných akcií nerealizovala 
z dôvodu aktuálnej situácie s COVID–19 v štáte. Napriek 
terajšej situácii obmedzených kontaktov sa tešíme na ďal-
šie akcie, ktoré nás v budúcnosti čakajú. Občianske zdru-
ženie Rodičovské združenie pri Materskej škole Adamovské 
Kochanovce v plnej miere pomáhalo pri financovaní aktivít 
poriadaných školou, prispievalo ku skvalitneniu materiálno-
technických podmienok výchovno-vzdelávacieho procesu 
v škole, ktoré uvádzam v tabuľke č.1. Rodičia v spolupráci 
s pedagogickými zamestnancami uskutočnili brigádu na po-
vrchovú úpravu preliezok a záhradného zariadenia pre deti. 

Zriaďovateľ zabezpečoval úhrady prevádzkových nákla-
dov a nákladov spojených so mzdami zamestnancov mater-
skej školy. Pri organizovaní aktivít v súvislosti s realizovaním 
výchovno-vzdelávacieho procesu a aktivít pre rodičov a verejnosť 
nám dával súhlas na ich realizáciu. Pri realizovaní Lienkobl-
šákov nám bezplatne poskytoval priestory kultúrneho domu. 
Za financie získané z Lienkoblšákov sme nakúpili materiál na 
ušitie krojov pre štyri pani učiteľky a pre všetky deti. Spolu 
s pani Miškechovou Bartalovou sme ušili 53 krojov. Po dobu 
štyroch mesiacov sme sa po večeroch a víkendoch venova-
li tejto ušľachtilej práci. Následne sme spoločne s Jednotou 
dôchodcov na Slovensku v Adamovských Kochanovciach na 
slávnostnom podujatí pod názvom „Korene a výhonky“ odo-
vzdali tradície staršej generácie našej obce mladšej generácii 
a založili detský folklórny súbor ZVONČEKY, ale o tom som 
vám už písala a mnohí ste boli súčasťou tejto akcie. Okrem 
toho každoročne vyrábame vianočné pozdravy pre všetkých 
občanov obce. A od minulého roku v spolupráci s našimi ro-
dičmi obdarovávame Vianočnou taškou lásky osamených ob-
čanov. Za spoluprácu a dobré srdcia vám všetkým ĎAKUJEM.

teraZ trocha štatiStiky a číSiel.
tabuľka č. 1 roZPiS finančného ZabeZPečenia MiMo roZPočtu MaterSkej školy:                                    
1. Projekty  MiniSterStva školStva vedy, výSkuMu a šPortu SlovenSkej rePubliky      

Interaktívna tabuľa 1.800,--
Notebook lenovo Think Edge 545 MŠ.
MS Windows, MS Office standard, eset antivirus (SW je predinštalovaný)
Projektor Epson EB – 420

696,--

Tlačiareň OKI C321dn 420,--
Vybudovanie technickej dielne  trieda č.1 suma 1500,- € získané od Taipejskej reprezentačnej kance-
lárie, Bratislava – Taipei representative Office donor Mr. Ruey Li TSENG, 
800,- € Občianske združenie pri Materskej škole Adamovské Kochanovce

1.500,--
800,--

2.300,--

Odvoz kríkov – rodičia, riaditeľka 50,--
Nové pieskovisko – rodičia, riaditeľka 324,--
Poter na terasu – rodičia 545,90
Náter na terasu – rodičia, práce realizovali učiteľky 60,--
Zber elektrospotrebičov – výmena za výtvarný materiál pre deti
Šesť m3 piesku – rodič 100,--

2. financovali rodičia, občania obce a oZ Pri MaterSkej škole adaMovSké kochanovce



13 ZVESTI ADAMOVSKÝCH KOCHANOVIEC

Orezanie stromov a odvoz konárov – rodič Platil majiteľ traktora pán Hurtoň
Záhradné centrum MIDI 122-16 – 2300,-€; rodičia a sponzori, suma 2.777,. € z rozpočtu materskej 
školy                                                           

5.077,--

Vybudovanie technickej dielne trieda č. 2 – OZ pri Materskej škole Adamovské Kochanovce 400,--
Vybudovanie technickej dielne z autobusovej zastávky na školskom dvore : vyradená autobusová za-
stávka – zriaďovateľ; – lexan na okná, odkvapové rúry financovala firma AXOR – 300,-€ ; materiál do 
technickej dielne , nátery, náradie financovalo Občianske združenie pri materskej škole Adamovské 
Kochanovce

300,--

Ušitie krojov pre 25+24 detí a 4 dospelých a 2 pre maskotov detského folklórneho súboru  chlapca          
a dievča – celkovo pre  53 osôb. Sukne, blúzky, lajblíky, zásterky, mašle na pás, mašle do vlasov, no-
havice košele, vesty - materiál 769,35 € – OZ pri materskej škole Adamovské Kochanovce

hodnota
krojov

3.900,--
AKCIA slávnostné otvorenie technickej školy za účasti veľvyslanca donora Li Tsenga z Taipejskej re-
prezentačnej kancelárie, Bratislava – Taipei representative Office, Bratislava, autora projektu technic-
kých škôl v Českej republike Ing. Ladislavom Mihalovičom, inšpektoriek zo Štátnej školskej inšpekcie 
Trenčín, Učiteliek materských škôl z projektu Technické školy – Nová Dedinka, Malacky, Papradno, 
poslancov Obce Adamovské Kochanovce, predstaviteľov spoločenských organizácií v obci – Jednoty 
dôchodcov Slovenska, Jednoty COOP Adamovské Kochanovce, firmy AXOR a Občianskeho združenia 
Adamovské Kochanovce, redaktorov slovenského rozhlasu REGINA, redaktora televízie RTVS, pred-
staviteľov ZŠ s MŠ Jána Smreka Melčice-Lieskové, zákonnými zástupcami Miškechovcami, ktorí boli 
pri budovaní technickej dielne hlavnými montážnikmi. Pohostenie hostí, darčeky pre každého hosťa, 
dary pre hlavných hostí – knihy mesta Trenčín a knihy Slovenskej republiky vo fotografiách a pamätné 
mince materskej školy LIENKOVO + kytice – boli financované v réžii zamestnancov materskej školy             
a Občianskeho združenia materskej školy

450,--

Záhradný domček drevenica – výkopové práce sponzorsky firma  ROYALTRANS, obrubníky zabetóno-
vanie a položenie dlažby + platba sponzorsky pán Dušan Fabián 240+60+100,- €, časť dlažby platba 
občianske združenie materskej školy, 10 m2 dlažby daroval pán Samuel Poruban, domček – financo-
vaný z občianskeho združenia materskej školy, postavenie domčeka rodina Miškechová, nátery rodina 
Miškechová, nákup náterov Občianske združenie Materskej školy 
Domček – 1765,32€, Montáž 450,- €, police v domčeku 100,- € oplechovanie strechy a zvody 170,- €

400,--
1.765,32

450,--
100,--
170,--

2.885,32

Mechanické prekrytie pieskoviska – plachta 270,- € (OZ pri Materskej škole Adamovské Kochanovce) 
+ rolovací mechanizmus – rodič 150,- €

420,--

Vybudovanie hracej plochy v školskej záhrade pod ihličnanmi financovala firma AXOR 200,--
CD prehrávač na 6 slúchadiel pre deti – Občianske združenie pri Materskej  škole Adamovské Kocha-
novce

100,--

Dvere na pivnicu: materiál 170,- €, z rozpočtu MŠ, práce rodič 200,- € 200,--
Cvičiace brány – financoval aj montáž rodič 150,--

3. financovali SPonZori, Projekty

Rekonštrukcia prednej časti školského dvora, odstránenie kríkov caterpilarom sponzor – riaditeľka      150,--
Financovanie autobusu do HABAKUKY – Dobšinského svet , DONOVALY sponzor 450,--
10 párov lyží, lyžiarok, palíc – sponzor sponzor
1x kolieskové korčule – sponzor 50,--
6 kusov kompletu počítačových zostáv pre deti do počítačovej triedy – sponzor
DVD prehrávač – sponzor
5 kusov drevených lavičiek v celkovej sume – sponzor 400,--
Rozhrnutie 10 m3 hliny v zadnej časti záhrady – sponzor 250,--
Drevené hračky veľké, hojdací koník, drevený stolík a dve lavičky na dvor – sponzor 300,--
Raiffeisen banka projekt – Gesto pre mesto – Spolu sa nám žije lepšie 1.000,--

4. lienkoblšáky realiZované ZaMeStnancaMi, rodičMi a PriateľMi školy

lienkoblšáky Za obdobie 2010-2020 zisk 7.462,90
celkovo získané finančné prostriedky mimo rozpočtu materskej školy za obdobie rokov                 
2010–2020

30.442,12
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Všetky tieto činnosti si vyžiadali nemálo úsilia, trpezlivosti, 
flexibility, pedagogického majstrovstva, finančných pros-
triedkov a znalosti vedúceho pedagogického zamestnanca 
v pracovno-právnej a ekonomickej oblasti. Všetky napláno-
vané ciele mali svoje opodstatnenie. Som si vedomá toho, 
že bez podpory všetkých zamestnancov školy, zákonných 
zástupcov detí, priateľov školy a organizácií by bolo veľmi 
ťažké ich splniť. V MŠ je kolektív, ktorý akceptuje potrebu 
zmien a spoločne napĺňa stanovené ciele školy tak, ako si 
ich plánujeme. U zamestnancov prevláda zmysel pre zod-
povednosť a napĺňanie nosnej myšlienky rozvoja MŠ 
Lienkovo. 

Z dlhodobého smeru, rozvoja a napredovania myšlienky 
rozvoja školy je naďalej ruka v ruke filozofia a vízia školy:

Filozofiou školy je vybudovať– materskú školu, kto-
rej prioritou je rozvinúť osobnosť dieťaťa cieľavedome,  
systematicky  s láskou a pomocou celej komunity, 
s ľudskosťou a dôrazom na práva dieťaťa v tvorivej 
atmosfére nezabúdajúc na krehkosť a jedinečnosť kaž-
dej ľudskej bytosti.

                                                  (Bc. Janka Horňáková)
filozofiou školy už po desiaty rok je utvoriť komunitu, 

ktorú tvoria rodičia, deti, škola, verejnosť a spoločenské or-
ganizácie. Vytvorená priaznivá sociálno-emocionálna klíma 
významným spôsobom ovplyvňuje rozvíjanie pozitívnych 
osobnostných vlastností každého dieťaťa. Zapojením všet-
kých činiteľov do diania a výchovno-vzdelávacieho procesu 
v predprimárnom vzdelávaní je docieliť, aby verejnosť zís-

kala a spoznala systém práce v predprimárnom vzdeláva-
ní, jej dôležitosť a sama následne prejavovala záujem 
o spoluprácu. Aplikovaním inkluzívnej pedagogiky do praxe 
dosiahnuť optimálnu perceptuálno-motorickú, kognitívnu 
a sociálno-emocionálnu úroveň ako základ pripravenosti na 
školské vzdelávanie a na život v spoločnosti nielen intakt-
ných detí, ale i detí ohrozených narušením či postihnutím. 
Získať podporu a dôveru rodičovskej verejnosti zavádza-
ním inovačných metód a foriem práce do výchovno-vzde-
lávacieho procesu, primeranou prezentáciou na verejnosti, 
prostredníctvom rôznych kultúrnych vystúpení, športových 
a výtvarných súťaží, spoluprácou so spoločenskými organi-
záciami v obci.  

Stať sa tak prístupnou a žiadanou výchovno-vzdelávacou 
inštitúciou v spoločnosti so špecifickým dôrazom.

Podľa vyššie uvedeného môžem konštatovať, že hlavnou 
víziou školy je, aby predprimárna edukácia v MŠ prispela 
hlavne k napĺňaniu ideálu výchovy a vzdelávania, ktorým 
je človek dobrý (čestný, charakterný, morálny), múdry 
(vzdelaný, tvorivý), aktívny (samostatný, iniciatívny, praco-
vitý) a šťastný (vyrovnaný, zdravý). 

Je len na nás všetkých, či sa nám podarí túto víziu naplniť. 
Budúcnosť ukáže, akí sme boli úspešní. Ak áno budeme žať 
plody našej snahy a práce... Prajem nám všetkým, aby sme 
rok 2021 trávili v blízkosti tých, ktorým na nás záleží, poho-
du, porozumenie a ZDRAVIE.

                                             S úctou želá kolektív MŠ 
a Janka Horňáková

Nové zameranie poľovníctva prinieslo až vytvorenie Slo-
venského poľovníckeho zväzu a vznik miestnych organizácií 
– poľovníckych združení. A tak to bolo i v Melčiciach a Ze-
mianskom Lieskovom. Mladá generácia poľovníkov priniesla 
i zmenu v ich zameraní a činnosti. Už to nebol iba lov, ale pre-
dovšetkým ochrana a zveľaďovanie. Budovali sme krmelce, 
soliská, senníky a chaty. Začali sa organizovať spoločenské 
podujatia – zábavy, plesy, poľovnícke výstavy, kynologické 
akcie, brigády (hlavne na poľnohospodárskych pozemkoch).

Vážení spoluobčania,
naše poľovnícke združenie „ŽDÁNOVÁ“ Melčice-Lieskové 

oslavuje tento rok jubileum 25. výročie. Vzniklo v roku 1995 
právoplatným rozhodnutím Lesného úradu Trenčín po deli-
mitácii PZ „Sokolí kameň“ Chocholná-Velčice, ktoré dovte-
dy združovalo poľovníkov Chocholnej-Velčíc, Adamovských 
Kochanoviec a Melčíc-Lieskového. Vznikol tak nový uznaný 
poľovný revír Melčice-Lieskové, ktorý pozostáva z poľov-
ných pozemkov nachádzajúcich sa v k. ú. Melčice, Zemian-
ske Lieskové a Adamovské Kochanovce. Poľovný revír sa 
nachádza na pravej strane  toku rieky Váh. Revírom prete-
kajú potoky Melčický a Kochanovský. Spodná časť revíru je 
rovinatého charakteru. Nad obcami Melčice-Lieskové a Ada-
movské Kochanovce prechádza do zvlneného pahorkatino-
vého reliéfu predhoria Bielych Karpát, ktoré tvoria centrálnu 
časť revíru. Severozápadná časť revíru je horského charakteru. 
Najvyšším vrchom revíru je vrch Dúžnik (807 m n. m.) v rovinatej 

časti revíru prevládajú orné pôdy, v pahorkatinovej časti pre-
chádzajú do trávnatých porastov s výbežkami do lesa. Od 
nadmorskej výšky 350 – 400 m začínajú prevládať súvislé 
lesné pozemky. Na lesných pozemkoch prevládajú úživné 
dubovo-bukové lesy. Z ostatných drevín sú zastúpené javor, 
jaseň, hrab, lipa, breza. Dub a buk poskytujú zveri mimo-
riadnu potravinovú základňu, hlavne počas semenných ro-
kov. Pestovanie atraktívnych plodín na poľnohospodárskych 
pozemkoch poskytuje zveri počas sezóny bohatý zdroj po-
travy a aj celodenného úkrytu. Napriek týmto, na pohľad 
priaznivým potravinovým podmienkam naše poľovnícke 
združenie každoročne pripravuje veľké množstvo kŕmnej 
soli, dužinatého, objemového a jadrového krmiva na zimné 
prikrmovanie.

Poľovnícke združenie má 25 členov. Sú to obyvatelia obcí 
Melčíc-Lieskového a Adamovských Kochanoviec. V troch 
prípadoch sú to bývalí obyvatelia týchto obcí. Naši členo-
via odpracujú ročne množstvo brigádnických hodín (brigády 
v revíri, príprava krmiva, prikrmovanie, výstavba a oprava pri-
krmovacích zariadení, brigády na PD a ochrane revíru. Na 
prikrmovanie zveri boli vybudované krmelce na objemové 
krmivo, násypce na jadrové krmivo a soliská, spolu 108 týchto 
zariadení. Taktiež sú vybudované i násypce a jedno políčko pre 
malú zver. V revíri je vybudovaných niekoľko nekrytých a kaza-
teľnicových posedov, ktoré slúžia nielen na lov, ale i na pozoro-
vanie zveri. Súčasťou revíru sú i dve poľovnícke chaty.

Poľovníctvo, lov Zveri je také Staré ako ľudStvo SaMo
Poľovníctvo a lov boli základom života už v praveku. Neskôr bolo výsadou kráľov a šľachty. Listina zo Svätého Beňa-

diku z roku 1075 je prvou písomnou zmienkou o poľovníctve. Hovorí sa v nej o práve na poľovanie. Mária Terézia a Jozef II. 
prijali veľa zákonných zmien a ustanovení o poľovníctve. O organizovanom poľovníctve na Slovensku možno hovoriť až od 
roku 1920, ale i to bolo v rukách bohatých. O rozšírenie poľovníctva medzi obyčajných ľudí možno hovoriť až po vydaní nových 
zákonov po roku 1948. vtedy začala nová éra poľovníctva na Slovensku. Boli založené nové poľovnícke spolky. Ich činnosť 
bola zameraná hlavne na lov zveri. 
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Poľovnícke združenie ŽDÁNOVÁ je aktívne i v kultúrnej 
oblasti a každoročne organizuje poľovnícky ples, ktorý sa 
teší mimoriadnej obľube našich spoluobčanov. Aktívni sme 
i v oblasti poľovníckej kynológie. Štyrikrát sme v našom re-
víri usporiadali v spolupráci s RgOTN skúšky poľovníckych 
psov, na ktorých sa overuje ich výcvik a vlohy. Po úspešnom 
absolvovaní skúšok sa tieto psy stávajú poľovne upotrebi-
teľné. Za tieto skúšky obdržalo združenie vyznamenanie za 
úspešné usporiadanie od RgOTN. Počas nášho pôsobenia 
bola činnosť mnohých našich členov ocenená pamätnými 
medailami druhého a tretieho stupňa za rozvoj poľovníctva 
na Slovensku.

V revíri je bohaté zastúpenie zveri. Hlavným druhom je 
srnec, ktorý je rozšírený po celom revíri. Vedľajším druhom 
je diviak, jeleň, muflón a v neposlednom rade zaznamená-
vame výskyt daniela. Z malej zveri je to zajac, bažant, líška, 
jazvec a taktiež veľké množstvo pernatej zveri.

Veľmi nás teší zlepšujúca sa spolupráca s obecnými za-
stupiteľstvami obcí Melčíc-Lieskového a Adamovských Ko-
chanoviec.

Vážení spoluobčania, dovoľte nám, aby sme poďakovali 
všetkým, ktorí rovnako ako my prispievajú k ochrane 
a zveľaďovaniu fauny a flóry v našej prírode.

                       Miroslav Škulec, hospodár PZ ŽDÁNOVÁ

Zo dňa 27.7.2020 
Poslanci: Martin Čičo, Vladimír Dvo-
řák, Ing. Mária Pavlíková, Juraj Švikru-
ha, Ing.  Martin Tomka, Ján Vido
Ospravedlnená: JUDr. Renáta Jánska
Neospravedlnení:  0
uznesenie č. 23/2020  k zámeru spô-
sobu vypožičania pozemku vo 
vlastníctve obce kn-c, číslo 438/2
•  OcZ: schválilo zámer spôsobu pre-

vodu užívania v súlade s § 9a ods. 
8e zákona č. 138/1991 Zb. o majet-
ku obcí v platnom znení prenájom 
nehnuteľného majetku obce, a to: 
parcely registra Kn-C, číslo parcely 
438/2, výmery 577 m2, druh pozem-
ku Zastavaná plocha a nádvorie, 
k. ú. Adamovské Kochanovce, za-
písanej na LV 1 na výpožičku par-
cely v zmysle osobitného zreteľa 
Združeniu obci Bielokarpatsko-tren-
čianskemu mikroregiónu za účelom 
realizácie projektu cezhraničnej 
spolupráce po dobu udržateľnos-
ti projektu. Výpožička pozemku je 
na dobu udržateľnosti projektu a  je 
bezodplatná.

 Odôvodnenie osobitného zreteľa: 
Obec vypožičiava pozemok pre re-
alizáciu projektu cezhraničnej spo-
lupráce „Cyklotrasa ako prostriedok 
na objavovanie prírodného a kul-
túrneho dedičstva v Bielych Karpa-
toch“.

Hlasovanie: 
za: všetci                                            
proti: Martin Čičo
uznesenie č. 24/2020  k schváleniu 
vypožičania pozemku vo vlastníc-
tve obce 
•  OcZ: schválilo v súlade s § 9a ods. 

8e  zákona č. 138/1991 Zb. o majet-
ku obcí v platnom znení prenájom 
nehnuteľného majetku obce, a to: 
parcely registra Kn-C, číslo parcely 
438/2, výmery 577 m2, druh po-
zemku Zastavaná plocha a nádvo-
rie, k. ú. Adamovské Kochanovce, 
zapísanej na LV 1 výpožičku parcely 

v zmysle osobitného zreteľa Združe-
niu obci Bielokarpatsko-trenčianske-
mu mikroregiónu za účelom realizá-
cie projektu cezhraničnej spolupráce 
po dobu udržateľnosti projektu. Vý-
požička pozemku po dobu udržateľ-
nosti projektu je bezodplatná. Pod-
mienkou prenájmu pozemku bude 
zachovanie hrobových miest a kríža 
a úpravy.

Hlasovanie:  
za: všetci                                            
proti: Martin Čičo 

 Zo dňa 24.8.2020 
Poslanci: Martin Čičo, Vladimír Dvo-
řák, JUDr. Renáta Jánska, Ing. Mária   
Pavlíková, Juraj Švikruha, Ing. Martin 
Tomka, Ján Vido
Ospravedlnení: 0
Neospravedlnení:  0
uznesenie č. 25/2020 ku kontrole 
plnenia uznesení
•  OcZ zobralo na vedomie správu sta-

rostu obce o kontrole plnenia uzne-
sení.

Hlasovanie:  
za: všetci
uznesenie č. 26/2020 k správe o fi-
nančnej situácii obce
•  OcZ zobralo na vedomie správu sta-

rostu obce o finančnej situácii obce.
Hlasovanie:  za: všetci
uznesenie č. 27/2020 k  správe hlav-
ného kontrolóra obce o  nakladaní 
s finančnými prostriedkami obce za 
i. polrok 2020
•  OcZ zobralo na vedomie správu 

hlavného kontrolóra obce o nakla-
daní s finančnými prostriedkami 
obce za I. polrok 2020.

Hlasovanie:  
za: všetci
uznesenie č. 28/2020 k úprave rozpoč-
tu rozpočtovým opatrením č. 3/2020
• OcZ schválilo úpravu rozpočtu roz-
počtovým opatrením č. 3/2020 s pripo-
mienkou, ktorá bude zapracovaná. 
Hlasovanie:  

za: všetci                                            
zdržali sa: Martin Čičo, Juraj Švikruha
uznesenie č. 29/2020 k prijatiu fi-
nančnej výpomoci na výkon samo-
správnych pôsobností
• OcZ schválilo prijatie finančnej vý-

pomoci na výkon samosprávnych 
pôsobností z dôvodu kompenzácie 
výpadku dane z príjmov fyzických 
osôb v roku 2020 v dôsledku pan-
démie ochorenia COVID-19 posky-
tovanú na základe uznesenia vlády 
SR 494 z 12. augusta 2020. 

Hlasovanie:  za: všetci
uznesenie č. 30/2020 k ukončeniu 
prenájmu budovu
• OcZ zrušilo uznesenie číslo 13/2020. 
Hlasovanie:  
za: všetci
uznesenie č. 31/2020  k prenájmu 
nebytových priestorov 
•  OcZ: 

a) schválilo  v súlade s § 9a ods. 9  
zákona č. 138/1991 Zb. o majet-
ku obcí v platnom znení prenájom 
nehnuteľného majetku obce a to: 
nebytových priestorov budovy so 
súpisným číslom 269, Adamovské 
Kochanovce, na parcele registra 
KN-C, číslo 16, k. ú. Adamovské 
Kochanovce. Priestory sú urče-
né predovšetkým na obchodné 
účely za účelom predaja potra-
vín, prípadne na iné obchodné, 
reštauračné a kancelárske účely 
vo výmere 84,2 m2 za cenu 21,00 
EUR/m2, skladové priestory 61,7 
m2 za cenu 10,50 EUR/m2, na 
dobu 5 rokov s inflačnou dolož-
kou od 1.4.2020. Do nájmu nie 
sú zahrnuté náklady za energie 
a ostatné služby spojené s cho-
dom prevádzky. Ponuky je mož-
né predkladať do 28.9.2020 do 
12.00 hodiny;

b) poverilo Obecný úrad Adamov-
ské Kochanovce zverejniť zámer 
a spôsob prenájmu uvedeného 
majetku na úradnej tabuli obce 

Zo SaMoSPrávy obce • uznesenia zo zasadnutí obecného zastupiteľstva



a internetovej stránke obce. 
Schválenie prenájmu sa uskutoč-
ní na neplánovanom zasadnutí 
OcZ dňa 28.9.2020.  

Hlasovanie:  
za: všetci
uznesenie č. 32/2020 k zmene orga-
nizačnej štruktúry 
•  OcZ zobralo na vedomie zmenu orga-

nizačnej štruktúry obecného úradu.
Hlasovanie:  
za: všetci
zdržali sa: Martin Čičo

Zo dňa 28.9.2020 
Poslanci: Vladimír Dvořák, JUDr. Re-
náta Jánska, Ing. Mária Pavlíková, Juraj 
Švikruha, Ing. Martin Tomka, Ján Vido
Ospravedlnený: Martin Čičo 
Neospravedlnení: 0
uznesenie č. 33/2020 k schváleniu 
nájmu nebytových priestorov 
•  OcZ schválilo v súlade s § 9a ods. 

9  zákona č. 138/1991 Zb. o majet-
ku obcí v platnom znení prenájom 
nehnuteľného majetku obce, a to: 
nebytových priestorov budovy so 
súpisným číslom 269, Adamovské 
Kochanovce, na parcele registra 
KN-C, číslo 16, k. ú. Adamovské 
Kochanovce. Priestory sú určené 
na obchodné, reštauračné, kance-
lárske účely vo výmere 84,2 m2 za 
cenu 21,- EUR/m2, skladové pries-
tory 61,7 m2 za cenu 10,50 EUR/m2, 
na dobu 5 rokov s inflačnou dolož-
kou záujemcovi – AVD, s.r.o. L. No-
vomeského 2662/9, 911 08 Trenčín. 
Do nájmu nie sú zahrnuté náklady 
za energie, KO a ostatné služby 
spojené s chodom prevádzky.

Hlasovanie:   
za: všetci

Zo dňa 14.12.2020 
Starosta obce: Ing. Michal Križan
Poslanci: Martin Čičo, Vladimír Dvo-
řák, JUDr. Renáta Jánska, Ing. Mária 
Pavlíková, Juraj Švikruha, Ján Vido
Hlavný kontrolór obce: Ing. Viktor 
Kollár
Ospravedlnení: Ing. Martin Tomka 
Neospravedlnení: 0
uznesenie č. 38/2020 ku kontrole 
plnenia uznesení

obec adamovské kochanovce 
vo veciach územnej samosprávy v zmysle § 6 ods. 1 zákona č. 369/1990 Zb. o obecnom zriadení 

v znení neskorších právnych predpisov, § 6 ods. 2  a ods. 12 písm. d) zákona č. 596/2003 Z. z.  
o štátnej správe v školstve a školskej samospráve a o zmene a doplnení niektorých zákonov v znení neskorších 

predpisov, § 19 zákona č. 523/2004 Z. z. o rozpočtových pravidlách verejnej správy 
a o zmene a doplnení niektorých zákonov 

v znení neskorších predpisov a § 7 zákona č. 583/2004 Z. z. o rozpočtových pravidlách územnej samosprávy
 a o zmene a doplnení niektorých zákonov v znení neskorších predpisov

v y d á v a

•  OcZ zobralo na vedomie správu staros-
tu obce o kontrole plnenia uznesení.

Hlasovanie:  
za: všetci
uznesenie č. 39/2020 k správe o fi-
nančnej situácii obce
•  OcZ zobralo na vedomie správu sta-

rostu obce o finančnej situácii obce.
Hlasovanie:  
za: všetci
uznesenie č. 40/2020 k úprave roz-
počtu rozpočtovým opatrením č. 
5/2020 
•  OcZ schválilo úpravu rozpočtu roz-

počtovým opatrením č. 5/2020 s pri-
pomienkou, ktorá bude zapracovaná. 

Hlasovanie:   
za: všetci
uznesenie č. 41/2020  k schváleniu 
audítorky na výkon auditu za rok 
2020
•  OcZ schválilo Sylviu Augustínovú na 

vykonanie auditu Obce Adamovské 
Kochanovce k 31. 12. 2020.

Hlasovanie:  
za: všetci
uznesenie č. 42/2020  k vZn č. 
1/2020 o určení výšky dotácie na 
prevádzku a mzdy na dieťa mater-
skej školy so sídlom na území obce 
adamovské kochanovce v roku 2021
•  OcZ schválilo VZN č. 1/2020 o určení 

výšky dotácie na prevádzku a mzdy 
na dieťa materskej školy so sídlom 
na území obce Adamovské Kocha-
novce v roku 2021.

Hlasovanie:   
za: všetci
Na zasadnutie OcZ sa dostavil Ján 
Vido
uznesenie č. 43/2020 k vZn č. 
2/2020, ktorým sa mení vZn č. 
4/2019 o miestnych daniach a miest-
nom poplatku za komunálne odpady 
a drobné stavebné odpady na území 
obce adamovské kochanovce
•  OcZ schválilo VZN č. 2/2020, ktorým 

sa mení VZN č. 4/2019 o miestnych 
daniach a miestnom poplatku za ko-
munálne odpady a drobné stavebné 
odpady na území obce Adamovské 
Kochanovce. 

Hlasovanie:  

za: všetci
uznesenie č. 44/2020 k prerokova-
niu Plánu kultúrnych a športových 
aktivít na rok 2021
•  OcZ schválilo Plán kultúrnych a špor-

tových aktivít na rok 2021 s pripo-
mienkou, ktorá bude zapracovaná.  

Hlasovanie:   
za: všetci
uznesenie č. 45/2020 k prerokova-
niu dotácie pre Zo jednoty dôchod-
cov na Slovensku v adamovských 
kochanovciach
•  OcZ schválilo dotáciu pre ZO Jed-

noty dôchodcov na Slovensku v Ada-
movských Kochanovciach vo výške 
600,- EUR na rok 2021.

Hlasovanie:  
za: všetci
proti: Martin Čičo, Juraj Švikruha  
uznesenie č. 46/2020  k  stanovisku 
kontrolóra obce  k  rozpočtu obce 
adamovské kochanovce na roky 
2021–2023
•  OcZ zobralo na vedomie stanovisko 

hlavného kontrolóra obce k  rozpoč-
tu obce na roky 2021–2023.

Hlasovanie:  
za: všetci
uznesenie č. 47/2020  k schváleniu 
rozpočtu obce adamovské kocha-
novce na roky 2021–2023
•  OcZ: 

a) schválilo finančný rozpočet obce 
na rok 2021, 

b)  zobralo na vedomie rozpočty obce 
na roky 2022–2023.

Hlasovanie:  
za: všetci
zdržal sa: Martin Čičo
uznesenie č. 48/2020 k plánu kon-
trol hlavného kontrolóra obce na i. 
polrok 2021
•  OcZ schválilo plán kontrol hlavného 

kontrolóra obce na I. polrok 2021.
Hlasovanie:  
za: všetci
uznesenie č. 49/2020 k plánu zasad-
nutí ocZ na rok 2021
•  OcZ rok 2021 v termínoch: 22.2., 

26.4., 21.6., 23.8., 25.10., 13.12.
Hlasovanie:   
za: všetci
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článok 1
Predmet úpravy

Všeobecne záväzné nariadenie obce určuje výšku a účel 
použitia dotácie na prevádzku a  mzdy na  dieťa materskej 
školy so sídlom na území obce Adamovské Kochanovce, 
ktorá je na základe rozhodnutia Ministerstva školstva SR 
zaradená do siete škôl a školských zariadení Ministerstva 
školstva Slovenskej republiky. 
Týmto nariadením sa určuje: výška mesačnej dotácie na 
prevádzku a mzdy na dieťa materskej školy.

článok 2
Príjemca dotácie

Príjemcom dotácie podľa tohto nariadenia je Materská škola 
Adamovské Kochanovce  v zriaďovateľskej pôsobnosti obce.

článok 3
výška a účel dotácie

1)  Výška dotácie na rok 2021 na prevádzku a mzdy na dieťa 
Materskej školy Adamovské Kochanovce v zriaďovateľskej 
pôsobnosti obce je určená nasledovne:  2 976,51 €

2) Prijímateľ dotácie podľa čl. 2 je oprávnený použiť dotá-
ciu len na úhradu osobných a prevádzkových nákladov 
materskej školy a pri jej použití musí zabezpečiť hospo-
dárnosť, efektívnosť a účinnosť jej použitia.

3) V prípade, že dotácia nebude vyčerpaná do 31.12. 
príslušného kalendárneho roku, je prijímateľ povinný ne-
vyčerpanú časť dotácie vrátiť späť na účet obce do 31.12. 
príslušného kalendárneho roku.  

článok 4
termín a spôsob poskytovania dotácie

Obec poskytne príjemcovi podľa čl. 2 dotáciu mesačne (vo 
výške jednej dvanástiny z dotácie na príslušný kalendárny 
rok) do 25. dňa príslušného mesiaca.

článok 5
Záverečné ustanovenia

1)  Na ustanovenia súvisiace s určením výšky dotácie na pre-
vádzku a mzdy na dieťa materskej školy v zriaďovateľskej 
pôsobnosti obce so sídlom na území obce Adamovské 
Kochanovce neupravené týmto všeobecne záväzným na-
riadením sa vzťahujú príslušné právne predpisy.

2)  Toto VZN bolo schválené Obecným zastupiteľstvom 
v Adamovských Kochanovciach uznesením č. 42/2020 zo 
dňa 14.12.2020.

3)  Dňom účinnosti tohto všeobecne záväzného neriadenia 
sa ruší VZN č. 5/2019.

4)  Toto všeobecne záväzné nariadenie nadobúda účinnosť  
15. dňom od vyvesenia.

všeobecne ZáväZné nariadenie obce adaMovSké kochanovce č. 1/2020
o určení výšky dotácie na prevádzku a mzdy na dieťa materskej školy 

so sídlom na území obce adamovské kochanovce
Schválené Obecným zastupiteľstvom v Adamovských Kochanovciach dňa 14.12.2020 uznesením č. 42/2020.

Všeobecné záväzné nariadenie č. 4/2019 o miestnych  da-
niach a miestnom poplatku za komunálne odpady a drobné 
stavebné odpady na území obce Adamovské Kochanovce  
sa mení takto:

článok 1
v iii. časti Miestny poplatok sa mení:
Článok 16, Sadzba poplatku ods. 1, ods. 2 a ods. 3 a znie:
Obec ustanovuje sadzbu poplatku nasledovne:
1. pre fyzickú osobu, ktorá má v obci trvalý pobyt alebo pre-

chodný pobyt alebo ktorá je na území obce oprávnená 
užívať alebo užíva nehnuteľnosť nachádzajúcu sa na úze-
mí obce na iný účel ako na podnikanie vo výške 0,062 €  
za osobu a kalendárny deň. Poplatník dostane pri úhra-

obec adamovské kochanovce 
v súlade s ustanovením § 6 ods. 1 zákona č. 369/1990 Zb. o obecnom zriadení v znení neskorších predpisov, 

zákona č. 79/2015 Z. z. o odpadoch a  zákona č. 582/2004 Z. z. o miestnych daniach a miestnom poplatku 
za komunálne odpady a drobné stavebné odpady v znení neskorších predpisov

v y d á v a

všeobecne ZáväZné nariadenie obce adaMovSké kochanovce č. 2/2020,
ktorým sa mení všeobecne záväzné nariadenie č. 4/2019 o miestnych  daniach a miestnom poplatku 

za komunálne odpady a drobné stavebné odpady na území obce adamovské kochanovce
Schválené Obecným zastupiteľstvom v Adamovských Kochanovciach dňa 14.12.2020 uznesením č. 43/2020.

de ročného poplatku 3 ks lístkov na osobu. Poplatník je 
povinný vždy označiť lístkom smetnú nádobu, ktorú chce 
vyprázdniť v deň vývozu, z dôvodu zistenia počtu mani-
pulácií s nádobou zberovou spoločnosťou. 

2. pôvodca zmesového komunálneho odpadu, ktorému ne-
stačí prislúchajúci počet vývozov, je povinný zakúpiť si 
v pokladni obecného úradu ďalšie lístky za odplatu 1,50 € 
za kus. Obec zabezpečuje maximálne 26 vývozov ročne.

3. pri množstvovom zbere pre  právnickú osobu, ktorá je 
oprávnená užívať alebo užíva nehnuteľnosť nachádzajú-
cu sa na území obce na iný účel ako na podnikanie a pod-
nikateľa, ktorý je oprávnený užívať alebo užíva nehnuteľ-
nosť nachádzajúcu sa na území obce na účel podnikania 
nasledovne:

objem zbernej nádoby           
v litroch

frekvencia 
vývozu

Sadzba poplatku                                  
v €/liter

Poplatok 
v €/rok

120 1x za dva týždne 0,028 87,36
240 1x za dva týždne 0,028 174,72

1 100 1x za dva týždne 0,027 772,20
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Spoločenská rubrika

jubilanti
Nech slnko vo vás, čo pomáha,

nikdy nevyhasne.
Nech je ho stále dosť a dosť,

nech prináša obyčajné 
ľudské šťastie,

nech svieti všetkým pre radosť.
70-roční

Jarmila Ďurišová
Alexander Láslop
Eva Staneková

Ľudmila Chrenková

75-roční
Jaroslav Fabian
Vladimír Mikuš
Ján Masaryk

Agáta Matejíková

80-roční
Pavel Šebán

Pavla Šikudová

85-ročný
Jozef Holásek

90-ročná
Kornélia Helešová

Najstarším občanom našej obce je 
93-ročný ján heleš

ManželStvo uZavreli
Dnes tu stojíme ruka v ruke s láskou.

Dnes tu stojíme pod hviezdnou oblohou.
Dnes tu stojíme spolu – muž a žena

a dávno obaja vieme už ako sa milujeme.

Martin Kolínek a Eva Balážiková
Mgr. Klaudia Habdáková a Rastislav Habánek

Michaela Chorvátová a Branislav Ulbrich
Ing. Ivana Koštialová a Mudr. Juraj Holba

Martina Stachová a Anton Korienek

narodili Sa
Vitaj nám v živote, dieťatko krásne
a snívaj v perinke svoj nežný sen,
nech hviezda života žiari ti jasne
a radosť naplní každý tvoj deň.

                       Timea Markusíková
                           Jakub Bočinec
                            Nina Vargová

oPuStili náS
  Poď, pojmem ťa tíško za ruku
a zavediem ťa k bráne večnosti.

Hmla padá zrána na lúku
a priniesla ti krídla voľnosti.

Počet obyvateľov obce prihlásených na trvalý pobyt k 31. 12. 2020: 
882 obyvateľov, žien 430, mužov 452.

PrihláSili Sa na trvalý Pobyt:    8 občania

† †

odhláSili Sa Z trvalého Pobytu:  14 občania

Kornélia Helešová       vo veku 90 rokov
Ján Solník                    vo veku 81 rokov
Štefan Čaňo         vo veku 69 rokov
Marcela Bušová          vo veku 67 rokov

Poplatník dostane pri úhrade ročného poplatku 26 ks líst-
kov na jednu nádobu. 

Poplatník je povinný vždy označiť lístkom smetnú nádobu, 
ktorú chce vyprázdniť v deň vývozu, z dôvodu zistenia počtu 
manipulácií s nádobou zberovou spoločnosťou. 

článok 2
1. Na tomto VZN sa uznieslo Obecné zastupiteľstvo v Ada-

movských Kochanovciach dňa 14.12.2020 uznesením č.   
43/2020.

2. Toto VZN nadobúda účinnosť dňom: 1.1.2021.
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